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Predsednik SO Ptuj, Branko Go^up je sprgd delegacijo iz 
vojašnice Dušana Kvedra, ki jo je vodil komandant Vl^ko 
Pavlovic. 

Alojz Gojčič, sekretar komiteja OK ZKS je sprejel mlade 
vojaške starešine in miličnike PM Ptuj, Foto: M. Ozmec 

Topničarji ob svc/em 
dnevu 

Ob proslavah dneva jugoslovanskih topničarjev, 7. oktobru , je znova 
zaživel skomin na prvo dejstvovanje partizanskih topov proti nemškim 
agresorjem, 7. oktobra 1941 pri Kraljevu. Dan se je zapisal kot rojstni 
datum naših topničarskih enot . 

Ko v letošnjem letu pišemo že 35. obletnico vstaje in hkrati 35. letnico 
od dneva formiranja artilerijskih enot , s p o n o s o m ugotavl jamo, da naše 
artilerijske enote danes predstavljajo sodoben rod vojske, ki je v popol -
nosti sposoben , da skupaj z ostalimi enotami J L A , izpolni svoje poslan-
stvo v obrambi varnosti naših meja in samoupravne socialistične družbene 
ureditve. 

V luči številnih stresov, ki se pojavljajo v posameznih delih sveta, je 
znova trenutek ža osvetlitev prve misli neuvrščenih držav: mirno reševanje 
vseh svetovnih problemov — brez uporabe sile. Svet pred nas postavlja 
zaradi že znanih situacij, ogromne naloge v krepitvi bojne pripravljenosti 
in moralno-polit ičnega stanja v celoti . Prav je , da ob jubileju topničarjev 
spregovorimo o velikih rezultatih, ki smo jih v preteklosti zabeležili na 
področju vojno-strokovnc usposobljenosti vojakov in starešin in na pod-
ročju krepitve moralno-polit ičnih odnosov in čvrstosti vojnih kolektivov. 

Delovno in ustvarjalno so potekala obeležja o b dnevu topničarjev. S 
svečanim zborom v vojašnici Dušana Kvedra v Ptuju smo počastili dan 
topničarjev. Ob tej priložnosti je čestitke zveznega sekretarja za ljudsko 

obrambo, generala armade Nikole Ljubičiča, izrekel komandant garnizl-
je, Vlajko Pavlovič; slavnostni govornik pa je bil podpolkovnik Milandin 
Markovič. Za tem so se zvrstila številna srečanja na športnem in kultur-
nem področju. Starešine ptujske vojašnice so obiskale še predsednika 
skupščine občine Ptuj, Branka Gorjupa in sekretarja OK ZKS Ptuj, Aloj-
za Gojčiča; oba sta j im izrekla čestitko ob njihovem prazniku. M G 

Enotnost V kmetijski 
proizvodnji 

Večina razprav v ptujski občini se v zadnjem času suče 
okrog družbenoekonomskega položaja kmetijstva, s 
posebnim poudarkom na kooperaciji, ob soočanju z 
vsebinskimi določili osnutka zakona o združenem delu. 
Skupek vseh razprav pa bo temelj, na katerem bo ^adila 
problemska konferenca o kmetijstvu v podravski regiji 

Že v uvodnih mislih v številnih razpravah je bilo posebej 
poudarjeno, da mora biti naša akcija v odpravi številnih 
perečih vprašanj kmetijstva, predvsem usmerjena v hitrejši in 
intenzivnejši razvoj socialistične kmetijske proizvodnje, v 
katjrem naj bi vodila industrijska metoda v proizvodnji 
hrane in bila hkrati usmerjena v širjenje samoupravnega 
podružbljanja proizvodnje ter vključevanja kmetov v 
združeno delo. Dmžbeni sektor kmetijstva pa se bo moral v 
prihodnje še bolj kot doslej vključevati v intenzivnejše 
koriščenje obdelovalnih površin, v povečanje površine 
zemljišč, proizvodnih in drugih zmo^jivosti. 

Največkrat se razprava pTekinja prav ob problematiki 
zasebnega kmetijstva. Kljub zdo pozitivnim sklepom, ki jih 
je za področje zasebnega kmetijstva začrtala že druga 
konferenca ZKS, ob upoštevanju ciljev in dolžnosti za 
nenehno povečanje produktivnosti, ekonomičnosti kmetij-
ske proizvodnje, razvoju socialističnih proizvodnih odnosov, 
enakopravnosti proizvajalcev in delitve po delu; se ugotavlja, 
da problema zaostajanja rasti produktivnosti zasebnega 
kmetijstva, nismo v celoti odpravili. Veliko delo je bUo 
opravljeno tudi na področju vlaganja družbenih in lastnih 
sredstev zasebnih kmetijskih proizvajalcev v usmerjene 
kmetije, v proizvodna sredstva in podobno; na teh je 
produktivnost močno porastla, kar pa ne velja za kmetije z 
ostarelimi in socialno šibkimi ljudmi Kmetijske zemljiške 
skupnosti pa še ne dosegajo želenih rezultatov na področju 
hitrejšega reševanja problema slabo obdelanih in slabo 
produktivnih kmetijskih obdelovalnih površin. 

Osrednje vprašanje, s katerim se spoprgema v tem 
trenutku slovensko kmetijstvo je nadaljevanje samoupravne 
organiziranosti kmeta in pa vprašanje, kako doseči, da bo 
kmet zaupal v zadrugo kot svojo delovno organizacijo. 
Krivdo je iskati tuko pri kmetu kot pri zadrugi; vsak zahteva 
v določenem trenutku od drugegp. kar se največ da, del 
krivde pa nosi ,,ohlapnost'' medsebojnih dogovorov, ki 
največkrat ne temelje na trdi podlag. 

Delovne organizacije si ob soočanju z vsebino osnutka 
zakona o združenem delu napačno tolmačijo, da jim bo kdo 
drug opredelil minimum združenega kmeta, organizacijo do 
kmeta in podobno. Za to so poklicane delovne organizacije 
same, da skupaj s kmetom poiščejo najboljšo rešitev. 

Zakon o združenem delu bo opravil veliko delo na 
področju zmanjševanja razdrobljenosti kmečke proizvodnje 
in hkrati na področju podružbljanja kmečke proizvodnje in 
socializacije na vasi. Z večjim materialnim vlaganjam v 
kmetijsko proizvodnjo bomo dosegi, da se bodo tudi 
samoupravni socialistični odnosi na vad hitreje razvijali kot 
doslej, seveda ob hitrejšem razvoju proizvodnje in 
samoupravne^ socializma. 

Za dosego vseh ciljev in nalog, predvsem pa v bitki za 
enotno kmetijsko proizvodnjo, bomo beležili uspehe le s 
kvalitetno samoupravno in dohodkovno organiziranostjo. 

Majda Gajzer 

DOSLEJ VSE PO PROGRAMU 
Družbeno-poli t ična aktivnost v 

pripravah n a le fe rendum za 
občinski samoprispevek za sofi-
nanciranje g r a ^ j e šolskega pro-
stora na o b m o q u ptujske občine 
p r e h q a od občinskih organov in 
organizacg vse bolj neposredno 
med občane in delovne l judi. 

Pod predsedstvom Alojza GOJ-
C i C A je bila pre jš i j i torek seja 
odbora za pripravo re fe renduma. 
Ugotovili so, d a so bile doslg vse 
nSoge , zapisane v programu 
priprav in časovno opredeljene, 
tudi dosledno izpeljane; i s točasno 
pa so se dogovorili za enako 
dosledno in odgovorno izvqanje 
nalog tudi v naprej , vse d o uspešne 
izvedbe referenduma. 

N ^ v e č razprav so n a seji 

namenili idejni zasnovi investicij-
skega programa gradnje srednješol-
skega centra v P tu ju . Programsko 
študijo o tem je po naročilu 
izobraževalne skupnosti P tu j izde-
lal Projektivni b i ro P tu j ob 
sodelovanju s strokovnjaki iz 
republiške izobraževalne skup-
nost i . Z enako odgovomos^o so 
razprav^ali tudi o finančnem 
ovrednotenju tega programa. Na 
seji so bila sprejeta tudi nekatera 
s tk išča do odprtih vprašanj v 

osnutku sklepa o razpisu referen-
duma, ki bo k o t predlog 
predložen vsem trem zborom 
skupščine občine P tu j n a zaseda-
nju se v tem mesecu. 

Med sklepi seje odbora ve^a 
tudi omeniti , da bo še v tem 
mesecu izšla posebna številka 
Tednika, ki bi j o n q prejela vsaka 
družina v ptujski občini . V njej b o 
p d j u d n o opisano vse, kar j e v 
zvezi s pripravami in izvedbo 
referenduma t reba vedeti, zakq 

usmei jeno izobraževanje in kako 
bo organizirano. To informaci jo 
bo preko koordinacijskih odborov 
v kr^evruh skupnostih in članov 
aktivov, ki so zadolženi za 
posamezne vasi ali terene, prejela 
vsaka družina. Odbor za organiza-
cijo priprav referenduma pa b o s 
pomoč jo dgakov ptujskih srednjih 
sol izvedel n a o b m o g u celotne 
občine anketo o obveščenosti in 
pripravljenosti občanov n a refe-
rendum. 

Z enako odgovomos^o k o t v 
občinskih organih in organizacijah 
se s e s t ^ ^ o koordinacijski odbori 
ali štabi za pripravo referenduma 
tudi v krqevnih skupnost ih. 
Posebno odgovorno n a l ^ o ima 
štab pri krajevni skupnosti Ptug, ki 
šteje 30 članov in se redno sestane 
vsak ponede^ek, oceni oprav^eno 
delo in si ž i l a naloge za naprej . 
Za P tu j je to še toliko 
pomembnejše, sq se b o d o občani 
iz te k r^evne skupnosti odločali o 
tem, d a prispevajo 1,5 % 
samoprispevka od ne to osebnega 
d o h o d a , razen upokojencev, ki i 
bi tako k o t delovni ljudje v vseh 
ostalih k r^evn ih skupnostih pri-
spevali le 1 % od ne to osebnega 
dohodka za občinski samopri-
spevek za sofinanciranje gradnje 
šolskega prostora. 

F F 

Mladinska delovna akcija 
Slovenske gorice 76 -
akcija z velikimi uspehi 

Na skupščini mladinske delovne 
akcije Slovenske gorice 76, v 
soboto , ki j o j e vodil njen 
predsednik, Fran jo Grulšek, so 
zaokrožili oceno akcije ko t c d o t e . 
Kot j e povedal vodja centra za 
mladinske delovne akcge pr i 
predsedstvu RK ZSMS, Zlato 
Vogrič j e akcga ocenjena ko t ena 
izmed na jbd j š ih v letošnjem letu v 
Sloveniji. Kljub z d o dobri oceni 
akcije pa je še povedati , da so bile 
nekatere brigade bolj slabo 
organizacijsko pripravljene in d a j e 
bilo čut i t i , da mladi n i m ^ o 
na jbd jšega odnosa do d d a , da še 
vse premalo poznajo vsebino 
samoupravljanja. 

Skupščina je med svojim d d o m 
sklenila, da bo tudi v akciji 
Slovenske gorice 77 soddovalo 
enako število brigadirjev in brigad 
kot v letošnjem letu. CMcvirni 

program d d a mladinskih delovnih 
brigad do leta 1980 j e zapisan v 
t e m d j i h samoupravnega plana o 
razvoju vodovodnega omrežja v 
občini P tu j za obdobje 1976-80. 
Za naslednje le to se predvideva, da 
bodo mladi delali na odseku 
vzporednega vodovoda Podvinci — 
Gabernik v dolžini 6 k m ; delno pa 
tudi na odseku II. faze vodovoda 
Majšperk (v kolikor dela na n jem 
ne bodo pred pr ihodom brigad že 
končana) . 

Svoje d d o je skupščina zaklju-
čila s pomembnimi ugotovitvami, 
ki bodo nedvomno kvalitetni 
prispevek k delu pr ihodnjih akcij. 
B r i ^ d a m a Veljko Vlahovič (Cdje ) 
in Rdeči r ev i j i (Hrastnik) pa so 
sklenih podeliti še pr iznanje 
,4zredno udarniš tvo" za d d o v 
izredno težkih pogojih. 

MG 

DELO IN NALOGE KME-
TIJSKE ZEMUIŠKE 
SKUPNOSTI OBČINE 

PTUJ 

V pripravi je osnutek odloka o 
zaščitenih kmet i jah , k i bo 
občinska skupščina morala spre-
jeti do konca letošnjega leta. 
Najprej j e bilo treba i zdda t i 
menla , kaj v ptujski občini 
pomeni zaščitena kmet i ja . Naprav-
qeni so bili nekater i poskusi 
usklajevanja na območ ju podrav-
skih obč in , vendar brez pravega 
uspeha. 

Ocenjujejo, da bo na območju 
ptujske občine dcrog 3000 

zaščitenih kmeti j in bi se s tem 
ptujska občina uvrstila med tiste, 
ki bi i m d a največ zaščitenih 
kmet i j v SR Sloveniji. O tem sedaj 
tečejo javne razprave v krajevnih 
skupnost ih , kjer tudi pripravljajo 
sezname zaščitenih kmet i j . Pri 
tem ima kmeti jska zernljiška 
skupnost posebno odgovorno 
nalogo, saj mora skrbeti, da se 
naloge, d d o č e n e z zakonom o 
kmetijskih zemljiščih in o 
dedovar^u, izvajajo v skladu z 
do ločemmi roki , kar j e tudi 

u sk l^eno oziroma je sestavni del 
naših srednjeročnih načr tov. 

Po črki zakona bi naj bila 
zaščita kmeti j ko t preventivni 
ukrep prot i drobljenju posesti ob 
dedovai^u. Temu je sledilo še več 
razlogov in ukrepov, ki bi naj 
po loza zaščitene kmetige še 
okrepili. Pri kmetgski zemljiški 
skupnosti so mnenja , da bi 
zaščitena kmetija morala imeti še 
poseben položaj pri doddjevanju 
kreditov, pri možnostih šolanja 
naslednikov na kmeti jah in tudi 
šolanja vseh o t rok, ki bi se 
odločili za kmetijske poklice. Prav 
sedaj, ko obravnavamo usmeijeno 
izobraževanje, povezano z reorga-
nizacgo srednjega šolstva, KO 
načr tu jemo srednješolski center v 
P tu ju , bi v okviru tega morali 
zagotoviti trdno mesto kmeti j -
dcemu šolstvu v ptujski občini. 

Zaščitene kmeti je mora jo po-
meniti dolgoročno ohranjevanje 
kmetijskega prostora za ^ a v n o 
kmeti jsko proizvodnjo in zagotav-
^anje zadostnega števila delovnih 
mest v k m e t g s t v u , k i bodo skrbda 
za ohranjanje naravnega ravno-
težja in smotrne izrabe zemlje v 
zasebni lasti. Pri oblikovalcu 
odloka nastajajo prav tu težave, 
s^ prostorske odločitve niso 
vedno usklajene z lokac^ami 
zaščitenih kmet i j . O teh proble-
mih b o po t rebno še odgovorneje 
razpravljati tako v krajevmh 
skupnostih kot v okviru občine. 

ff ' ^o se j e de l a l sv i t , s e m p a šel k o s i t . . , F o t o : R 



Delo Z mladimi 
obvezuje Mirana Zorčiča smo srečali 

pred Klubom mladih v Ptuju. 
Delavno je tal razpoložen. 
sem navajen že iz Tehnoservisa, 
kjer sem pred tem delal. Z 
mladimi sem že v svoji delovni 
organizaciji sodeloval, bil sem 
predsednik osnovne organizacije 
ZSMS in upam, da bom tudi sedaj, 
na novem delovnem mestu 
umešen in znal prisluhniti vsem 
miadim. ki zahajajo v klub." 

Miran Zorčič je upravnik Kluba 
mladih v Ptuju. Na to delovno 
mesto je bil imenovan na seji 
novega predsedstva občinske 
konferaice ZSMS Ptuj. 

„Že sedaj imam kup konkretnih 
zadolžitev", je nadaljeval Miran, 
,^rva takšna zaddžitev je ureditev 
prostOTa in ogrevanja kluba. V 
klubske prostore bomo napeljali 

centralno kurjavo. Denar si bomo 
zagotovili v sodelovanju s krajevno 
skupnostjo Ptuj. Mladinska de-
lovna brigada ptujskih srednje-
šolcev bo očistila ribnik v 
Ljudskem vrtu in z denarjem, ki 
ga bomo zaslužili, bomo financi-
rali napeljavo centralne kurjave. S 
tem dena^em bomo poskušali 
tudi urediti notranjost kluba, 
seveda bodo mladi s prostovoljnim 
delom pomagali urediti prostor. 

Delo v klubu še ni popolnoma 
zaživelo. Konkreten program bo 
znan do 1. novembra, ko bo 
občinska konfrenca ZSMS pri-
pravila celoten program klubske 
dejavnosti in vanj vključila tudi 
dejavnosti kluba mladih v Ptuju. 
Sam sem pripravil nekaj konkret-
nih predlogov^ in jih bom na seji 
predsedstva tudi predlagal. 

Že sedaj je čutiti prizadevanje 
mladih, predvsem dijakov gimna-
zije Dušana Kvedra, ki na delo 
prihajajo že ob šestih zjutraj. 
Vesel sem takega medsebojnega 
sodelovanja in si ga v prihodnje 
želim še več. V IGub Madih bi 
hotel pritegniti tudi mladino iz 
delovnih organizacij in drugih šol. 
Seveda moramo najprej urediti 
prostor, šele nato poskrbeti za 
dejavnosti v klubu. V mislih imam 
zabavo, šport in kulturno delo." 

Besedilo in slika: zk 

Letos poteka 114 let, odkar je 
bil ustanovjen prvi denarni zavod 
na Spodnjem Štajerskem, imeno-
van ,Jiraiiilnica toježnje komor-
nega mesta Ptuja", današnja 
Mestna hranilnica. Od takrat pa 
do danes je bančništvo na 
ptujskem p o d r o q u doživelo več 
sprememb. 

V času med obema vojnama je v 
Ptuju delovalo več hranilnic in 
posqilnic, iz katerih so po 
osvoboditvi nastale tri dename 
ustanove: Narodna banka. Kredit-
na banka in Hranilnica. Leta 1958 
pa je bila ustanovsena Komunalna 
banka Ptuj, h kateri se je leta 
1961 pripojila Mestna hranilnica. 

V Mestni hranilnici je takrat 
varčevalo 3.317 vlagateljev, stanje 
hranilnih vlog je znašalo 732.890 
dinagev. V razdobju od leta 1961 
- 1975 se je števUo vlagateljev v 
Mestni hranilnici povečalo na 
12.067, od tega prenaša osebni 
dohodek na hranilne knjižice 
8600 vlagateljev. Privarčevana 
vsota pa je ob koncu leta 1975 
znašala 30.629.378 dinagev, kar 
je za 4 1 krat več ko t v le tu 1961. 
K temu moramo p r ipann i t i , da j e 
število vlagate^ev poraslo pred-
vsem zaradi novega načina 
izriačevanja osebnega dohodka. 

Se večjo spremembo je ptiasko 
bančništvo doživelo leta 1966, ko 
je v skladu z zakonom in dlji 
reforme 41 delovnih in drugih 
organizacg ustanovilo Kreditno 
banko Ptuj. Pod tem naslovom je 
banka sedem let usmegala vse 
n ^ o r e za pridobitev čim več 
sredstev, s katerimi je uspešno 
podpirala razvoj manj razvitega 
ptujdcega gospodarstva. 

Od teta 1973 deluje pti^ska 
banka kot podružnica Kreditne 
banke Maribor in si s tem 
pridobila večjo varnost poslova-
nja. 

Danes beleži banka lepe uspehe 
na področju poslovanja s prebival-

stvom, t. j . zbiranja denarnih 
sredstev. Preko 95 % zaposlenih v 
ptujski občini prejema osebne 
dohodke preko hranilnih knjižic. 

Prav tako posveča veliko 
pozornost mladinskemu varčeva-
nju. Z ustrezno kreditno politiko 
je banka pripomogla k hitrejšemu 
razvoju gospodarstva, še posebej 
kmetijstva. 

Banka bo tudi v bodoče 
usmegala vso skrb zbiranju 
sredstev za kreditiranje gospodar-
stva in s tem prispevala svoj delež 
k nadaljnjemu razvganju ptujske 
občine, da bomo lahko čez eno aH 
dve leti uvrstili ptujsko gospodar-
stvo med bolj razvita v Sloveniji. 

DANICA STRELEC 

MESTO IN VLOGA RAČUNOVODSKIH IN 
FINANČNIH DELAVCEV V NAŠEM 

DRUŽBENO-EKONOMSKEM SISTEMU 
Širša javnost je o mestu in vlogi 

društva računovodskih in finanč-
nih delavcev (DRFD) malo 
obveščena, zato bomo v nekaj 
sestavkih v tej in naslednji številki 
Tednika podrobneje spr^ovorUi o 
dejavnosti združenja RFD SR 
Slovenije in o našem društvu. 

-Kdo smo 
Smo prostovoljna strokovna 

organizacija delavcev, ki se 
kaJcorkdi, v praksi in teoriji, v 
zakonodajalstvu in nadzorstvu, 
ukvaijajo z računovodstvom in 
financami ter so kot člani naših 
društev po vsq Sloveniji prek nas 
vključeni v Zvezo računovodskih 
in finančnih delavcev Jugoslavije. 

-Kaj delamo 
Proučigemo prakso in teorgo 

računovodstva in financ ter nato 
delujemo v dveh smereh: s svojimi 
mnenji in tudi s pobudami 
sodelujemo pri pripravlja:^u pred-
pisov s področja računovodstva in 
financ ter smo tako aktivno 
soudeleženi pri izpopolnjevanju 
družbenoekonomskih odnosov in 
samoupravljanja, seminagev in 
drugih izobraževalnih oblik ter s 
publikacijami in stalno svetovalno 
službo skrbimo za strokovno 
raven računovodskih in finančnih 
delavcev. 

-Kaj Želimo 
Doseči, da bosta računovodski 

in finančni delavec — ne samo 
ravnala po predpisih, temveč 
predpise tudi razumela, ne samo 
upoštevala kodekse računovod-
skih načel, načel finančnega 
poslovanja in poklicne etike, 
temveč zahtevala spoštovarge 
kodeksov tudi od svojih sodelav-
cev in kolegov; znala - ne samo 
evidentirati in obračunavati, tem-
več tudi poročati in razlagati. 
Skratka, da bosta računovodski in 
finančni delavec tvorna souprav-
Ijalca, ki bosta združila svoja 
prizadevanja z enakimi prizade-
vanji svojih kolegov in teko 
oblikovala močno organizacgo, v 

kateri bosta našla podporo, 
uskladitev prizadevanj in možnost 
za vphvanje na razvoj družbe in 
odnosov v njej. 

- Naši skupni uspehi 
Od ustanovitve (združenja knji-

govodij Slovenije, 1957) do danes 
smo pritegnili v svojo organizacijo 
nad 13.000 računovodskih in 
finančnih delavcev v 32 društvih 
po vsej Sloveniji. Imeli smo 
številne zelo obiskane seminarje, 
t e č^e in posvetovalna ter dali 
brez števila nasvetov, razlag in 
pcnasnU. 

Čedalje b d j in čedalje usj)ešneje 
sodelujemo z drugimi družbenimi 
in strokovnimi organizacijami 
(tudi iz tujine), smo sorgani-
zatorji simpozgev o sodobnih 
metodah v računovodstvu in 
mednarodnih konferenc o banč-
ništvu. Take dosežke je om(počilo 
tesno sodelovanje med društvi, ki 
se sama prav tako lahko pohvalijo 
s podobnimi uspehi, ko na svojih 
področjih izpdnjujejo e n ^ e 
naloffi in skrbijo tudi za razvedrilo 
svqih članov (klubi, družbene 
prireditve, strokovne ekskurzije in 
drugo). 

- Dejavnost DRFD Ptuj 
- Ormož 
Društvo računovodskih in fi-

nančnih delavcev Ptuj je bilo 
ustanovljeno leta 1958. Osnovni 
smoter ustanovitve društva je bil 
— povezati knjigovodski kader na 
področju občin Ptuj in Ormož v 
enotno strokovno organizacgo, jo 
številčno okrepiti in organizirano 
pristopiti k strokovnemu usposab-
flanju članov ob njihovem delu. 

Društvo se je iz leta v leto 
krepilo in razvijalo nove oblike 
povezovanja knjigovodskega in 
finančnega kadra. Danes z 
zadovoljstvom ugotavljamo, d a j e 
naše društvo najštevilnejša stro-
kovna organizacga v občini, ki 
povezige preko 600 računovod-
skih in finančnih delavcev. 

Društvo je ves čas svojega 
delovala posvečalo veliko pozor-
nost vsebini svojega dela. Konkret-
na vsebina našega dela se vidi v 
naslednjih stalnih nalogah in 
programu dela: 

1. Izhajajoč iz ugotovitve, d a j e 
ta po l^c podvržen izrediii 
dinamiki, je naša temeljna skrb v 
nenehnem strokovnem izpopd-
njevaigu računovodskih, finanč-
nih in drugih ekonomskih 
ddavcev za čim uspešnejše 
opravljarge svojih pddicnih nalog. 
Izpopolnjujemo v praktični in 
teoretični smeri s tem, da 
organiziramo na našem območju 
vrsto strokovnih posvetovaig in 
seminaijev, kjer predav^o prizna-
ni strokovnjaki računovodske. 

finančne in ekonomske stroke iz 
Slovenije in iz drugih republik. 

Letno se udeleži takih prireditev 
preko tisoč članov in drugih 
udeležencev, ki delajo v stroki. 
Preko n a š ^ a združenja računo-
vodskih in fmančnih delavcev SRS 
skrbimo za izdajo stalne strokovne 
hterature in priročnikov. Združe-
nje izda letno 12 priročnikov, 
imenovanih IKS (informacija o 
knjigovodstvu in stroki). Sodelu-
jemo tudi z drugimi priznanimi 
organizacijami in posredujemo 
njihovo literaturo, kot so: TEB 
Zagreb,Ing. Biro Zagreb itd. 

2. Skozi nenehno usposabljanje 
računovodskega in finančnega 
kadra si prizadevamo dosledno 
izvcgati temeljna načela narodno-
gospodarske politike naše samo-
upravne socialistične družbe in 
načela poklicne etike računo-
vodskega in finančnega delavca. 
Skrbimo za pravilno uporabo in 
razlago finančno-materialnih 
predpisov, družbenih dogovorov 
in samoupravnih sporazumov ter 
se borimo za uporabo načel 
ekonomskega poslovanja ki načel 
dobrega gospodaijenja z družbe-
nimi srMstvL 

3. Na rednih mesečnih sestankih 
p reuč^emo osnutke novih finanč-
nih in materialnih predpisov, 
preko našega združenja dajemo 
predlagateljem strokovne ocene in 
pripombe k tem aktom. 

4. Sodelujemo z družbenimi 
organi pri izvajanju določenih 
akcij š irse^ družbenega značaja 
(stabilizacija, združevanje sredstev 
itd.). 

5. Sodelujemo pri šolaigu 
računovodskih in finančnih delav-
cev ter skrbimo, da se mladi 
kader, ki j e v naši strdci redek. 

uspešno uveljavlja. Naj navedemo, 
da je prav oddelek ekonomske 
srednje šole za odrasle v Ptuju bil 
ustanovljen na pobudo in s 
prizadevanji naše organizacge. 
Skozi ta oddelek je šla Ravnina 
sedai^ega vodilnega računovod-
skega kadra, ki se je nato 
izpopoliyeval še na višjili in 
visolah šolah in danes predstavlja 
solidno kadrovsko osnovo za 
vedno zahtevnejše naloge pri 
razvoju ptujskega in ormošk^a 
gospodarstva. 

6. Redno sodelujemo s sorodni-
mi strokovnimi organizacijami, z 
združenjem in z ostalimi društvi 
finančnih in računovodskih delav-
cev, s službo družbenega knjigo-
vodstva i td. 

7. Skrbimo za razvoj poklicne 
etike in izvajaige sprejetih 
kodeksov: 

— poklicne etike računovodje 
— računovodskih načel 
— finančnih načel, 
ki sta jih sprejeli Združenje 
računovodskih in finančnih delav-
cev Slovenije in zveze ekono-
mistov Slovenije. 

8. Skrbimo za rekreacijo članov 
društva v obliki izletov, kulturno 
zabavnih prireditev, sodelujemo s 
sosednjimi domačimi društvi in s 
sorodnimi društvi iz tujine 
(Poljska, Madžardca itd.). 

9. Društvo ima urejeno finanč-
no in materialno poslovanje, 
katerega redno, v s ^ o leto, 
preseda nadzorni odbor, občasno 
pa tudi SDK. Ima tudi svoj stalni 
prostor za administrativno delo, 
delo svojih organov in redne 
mesečne sestanke računovodg. 

Franc Lukman, 
predsednik društva 

Pomoč za Posočje 
Na poziv republiškega štaba civilne zaščite SRS, daje 

potrebno iz ptuj^e občine nigno poslati še dve stanovanjski 
avt(xnobilski pnkdid za potrebe prizadetih po potresih v 
Posočju, Rta se takoj odzvali delavci IMP Ljubljana, TOZD 
Elektrdcovinar Ptuj in Ptuj^a tiskarna. Občindci štab civilne 
zaščite občine Ptuj izreka obema kdektiv«na za izkazano 
sdidamost in razumevanje javno zahvalo in priznanje! 

Ce bo potrebno poslati na potresno obmoge še več 
stanovanjskih avtomobflskih prikolic, se bo občinski štab 
civilne zaščite obmil še na druge oiganizadje združenega dela v 
ptuj^i občini in pričakuje, da b<^o povsod pokazaS enako 
razumevanje kot sta ga delovna kolektiva Ptujske tiskarne in 
Elektrdcovinaija. 

Člani komiteja občindce konference ZKS Ptuj so na zadnji 
seji sklenih prispevati 5.000 dinagev za obnovo stavbe 
občinskih družbeno-pditičnih organizacij v Tolminu. Sočasno 
je kanite pozval tudi ostale družbeno^ditične organizacije v 
Ptujski občini, da tudi po svojih možnostih prispevno sredstva 
in s tem pokažgo solidamost s Tohninskim, ki so ga potresi 
letos močno prizadeli. 

ZAKAJ DOVOLIMO PRILIVATI 
OLJE NA ŽERJAVICO? 

Špindleijeva uUca, katera je bila 
pred nekako tremi leti priključena 
mestu Ptuju, nima pa ulične 
razsvetljave, niti kanalizacije, 
vendar smo stanovalci te ulice s 
priključitvijo k mestu Ptuju 
p o s t ^ plačevalci prispevka za 
uporabo mestnega zemljišča! No, 
o tem odloča odlok SO Ptuj, v 
redu! 

V sredo, 29. septembra 1976 
smo bili vsi lastniki stanovaig skih 
hiš Špindleijeve ulice klicani na 
oddelek inšpekcijddh služb pri SO 
Ptuj, kjer so nas zaiiševali zaradi 
nabave smetnjakov pri svojih 
hišah, ker je baje bil sprget 
nekakšen sklep, da morajo vsi 
Ptujčani odvažati po Komu-
nalnem podjetiu Ptuj smeti v 
centralno o d l a ^ š č e , ki je 
ddočeno ob cesti IV. reda Ptuj -
Dornava, t. j . nasproti parcel,kjer 
je čez omenjeno cesto določena 
lokacija novega pokopališča. 

Vprašam se, komu bo služU 
smeti^ak, ki bi ga naj nabavil 
konkretno jaz, ko pa žena pokuri 
vse odpadKe, pa naj si bodo 
papirnati, plastični in podobno, 
drugih odpadkov pa pri haši ni. 

Analogno k temu naj povem, da 
ravno iz centra mesta vozgo z 
raznimi avtomobili smeti in 
odpadke, katere o d i r a j o vse od 
rogozniške žage in Ija do 
železniškega prelaza na podvin-
skem polju, proti Dornavi in v 
primeru, da zapiha južni veter, 
dobimo prav mi stanovalci 
Špindleijeve uUce razne papirje iin 
plastične vrečke na dvorišča in 

ogrqe. Se več, iz rogozniške žage 
ravno ob tq cesti odlagajo razne 
lesne odpadke in to tik ob cesti in 
da bo še b d j za nas, stanovalce v 
Špindlegevi ulici , /d ravo" je 
nekdo te odpadke zakuril in sed^ 
že tUjo dva do tri tedne in nam 
usmrajajo zrak. No, skoraj je 
dogorelo, vendar je uprava te žage 
ponovno, na že tlečo, skoraj 
dogorelo žeijavico v sredo 29. 
septembra 1976 ponovno zape-
I j i a drevesne skope za k a ^ n i dve 
traktorski prikolici in nam, pa 
menda tudi sebi, še b d j usmradua 
•tanovanja v Špindleijevi uUci. 

Ponovno se vprašam ali nam 
lahko cestnokomunalni inšpektor 
vsUi nabave smetnjakov za to, da 
bodo prazni stali ob cesti ali kje 
na dvorišču, mi pa bomo morali 
plačevati odvoz smeti, ki jih ne 
bo? Smatram, da narn tega ne 
more nikdo vsiliti, saj nismo 
Ptujčani, vedno smo Rogozničani, 

vedno opravljamo svoje 
državljanske dolžnosti v Rogoz-
nici, pa tudi prispevek za uporabo 
mestnega zemljišča plačujemo v , 
korist Rogoznice! 

Morda bi bflo dobro, da bi 
inšpekcijske službe posvetile več 
pozornosti tistim, ki usmrajujejo 
zrak s kuijavo starih gum in 
odpadkov, kar bi bilo zdravju in 
varnosti prometa koristno! Naše 
smeti, katere žene pokurgo vsaki 
mesec, pa gotovo ne bodo 
usmrajevie Ptujčanov saj nismo 
niti na periferiji mesta!.'! 

Konrad Vela 

Letošnf mošt od 11 
do IZdinmjev 

Letos naži vinogradniki pričakigejo izredno dobro 
vinsko letino, kar sodijo po že obranem grozdju 
ranih sort. S t r e n j e m ostahh vrst Mozdja pa so 
začeli že 2. oktobra in menijo, da bodo tudi 
sredigerane sorte dale izredno kvaliteten pridelek 
mošta. 

Za mošt, ki so M v lanskem letu prodali 
vinogradniki TOZD kktarstvo »Slovenske gonce", 
Ptuj, so dobili pred nedavnim doplačilo in so v 
povprečju sprgeU 12. dinaijev za liter prodanega 
mosta. Na osnovi cen moštu, ki so jih izplačali za 
lansko leto menijo, da bodo letos začeU s ceno pri 
en^stih dinarjih za mošt z n^slabšo sladkofho 
stoprgo, za najbdjšega pa bodo plačali 12 din za 
liter. 

Pri Slovenskih goricah tudi ugotav^ajo, da so v 
Sloveniji še edini, ki odkupujejo most in zato že 
vrsto let t e č g o prizadevala, da bi uredili predelavo 
grozeča in že vnasledigem letu odkupovali izključno 
grozeče. Predvidene nove predelovalne kapacitete jim 
bodo omogočile, da bodo lahko zqeli vse 
vinogradnike na haloškem in slovenskogoriškem 
obmo^u . Pričakingo, da bodo do na iedn je trgatve 
lahko že mcaitirau sodobne predelovalne naprave s 

čimer bodo težave ob vsakoletnih trgatvah odpadle. 
Predvidena investicga bo veljala KK Ptuj okrog 

800 mihjonov dinarjev in je načrtovana v 
srednjeročnem programu razvoja te naše velike 
delovne or^nizacije. V nadaljevaigu bodo razširili 
tudi za d&og 120 vagonov kletne kapacitete in 
opremili polnilnico ter skladišče že napolnjenih vin 
po najsodobnejši tehndogijL 

Poleg tega žeUjo ostati zvesti tradiciji vinarstva in 
ohraniti vse dosedarge kletne zmo^j ivos t ivPtu ju ,k i 
so dovdj kvaUtetne, sq so v Sloveniji še edini, ki 
razpolagajo s tolikimi kletnimi zmo^jivostmi in 
primerno leseno posodo. 

Oede na letošnje ugodne cene pričakujejo, da 
bodo od zasebnih vino^adnikov odkupili od 80 do 
100 vagonov mošta, iz vinogradov lastne proizvodnje 
pa okrog 160 vagonov. 

Račun^o , da bo ob ugodnem vremenu trgatev 
končana do konca meseca oktobra, v Zavrču, 
Podlehniku in na Vurberku pa imajo še nekaj 
poizkusnih nasadov, v katerih bodo opravili trgatev 
teden dni pozneje, da bo lahko dobil tudi kv ah teto 
tako imenovane pozne trgatve. 

m. šneberger 

Merilec 
onesnaženosti 

zraka 
Onesnaženost naravnega člove-

kovega okolja je problem, ki je v 
zadnjem času tema številnih raz-
prav in posvetovanj . Stalno 
spremljanje teh pojavov postaja 
naša vsakdanja skrb, ker nam ni 
vseeno kakšno okolje nas obdaja 
in kje naš delovni človek preživlja 
svoj vsakdan. 

Pred mesecem dni s m o tudi v 
Ptuju dobili napravo, ki stalno 
spremlja onesnaženost zraka, pri 
republiškem meteorološkem zavo-
du pa na osnovi tako dobljenih 
ptxiatkov sproti ugotavljajo dejan-
sko stanje za celotni slovenski 
prostor in onesnaženost ozračja v 
posameznih mestih. 

ALI? ALLJ 
Tako se sprašujemo, ko je kateri objekt že v toliko do t r^an , d a n e 

ustreza več sodobnim potrebam in bi ga radi z n^manjšimi stro3ci 
razširih ali pa če so temelji dobri, dvignili se v višino. 

Eden takih dotiqanih in izmahčenih objektov je že v davnini med 
lastniki dogovorjena jesenska skupna paša, ki se je tekom časa sprevrgla v 
prosto, divjo pašo, posebno v večjem obsegu ponekod v Pesnici dolini, 
kjer se jasno izraža; kdo pije in kdo plača. 

Mnogi lastniki travnikov bi radi z danaaijimi možnimi sredstvi 
pridobib vsaj tri košnje, ker spravilo s p o m o q o mehanizacije ni več 
problematično, pač pa je vpras^iva paša, ko ni pastigev, kar pa ne bi 
smeh izrabljati živinorejci v bhžini takih površin. 

Sed^ se bomo resno vprašah aU se bodo lastniki sporazumeli za 
klasičen enakopraven način, ki je bil za zdravje živine koristen, ah pa 
bodo svoje parcele odstopili v nqem (posebno oddaljenejši lastniki) 
bližnjim interesentom v izkoriščanje v organizirani pašni skupnosti. 
Vendar je v obeh primerih težava, ker je prosti d ogon in odgon pojavnih 
cestah prepovedan, na podlagi zakona SRS št. 5 1 / 7 1 , četrta točka 9. 
člena-

Da ne bo treba zadrtih ostankov divje paše več sodno preganjati, kar 
je vsestransko neprijetno, zato je nujno, da se interesenti za sodobne 
pašne skupnosti pozanim^o za podrobnosti pri občinski upravi, oddelek 
za kmetijstvo SO Ptuj. PŠ 



Ovinek na Ptujski gori bo kmalu razšiijen in utijen za asfaltno 
prevleko Besedilo in slika: 

B. VODUŠEK 

Na makadamskem odseku regio-
nalne ceste, od ovinka pod vrhom 
ptujske gore do Majsperka, so 
pred tedni zopet zabrneh gradbeni 
stroji, da bi čimprej pripravili 
cestišče za asfaltno prevleko. Kot 
smo že poročali, je nadaljevanje 
gradnje v letošnjem letu omogo-
čila Kreditna banka Maribor, s 
podružnico v Ptuju, ki je 
Cestnemu podje^u Maribor, izva-
jalcu del, (^obrila posojilo v višini 
8 milijonov dinarjev. 

Ce vreme ne bo preveč nagijalo, 
vs^ trenutno tako kaže, da ne bo, 
bodo z deh končali že to jesen. Po 
načrtu bi naj do novembra 
pripravili 1.600 metrov cestišča in 
ga potem asfaltirali. To bodo prav 
gotovo uresničili, saj gradbeni 
stroji brnijo praktično od zore v 
mraik, za kar zaslužijo delavci vse 
priznanje- Z asfaltiranjem tega 
cestnega odseka bi za letos 

končali z deli na tem, drugem 
največjem gradbišču v ptujski 
občini. 

Do Majšperka bo za prihodnje 
leto ostalo še ^ o g 700 metrov 
makadamskega cestišča, to je 

odsek s serpentinami, ki so 
speljane po plažo vitem terenu, 
zato bo modernizacija tega odseka 
znatno dražja, gradbeno zahtev-
nejša in potrebni bodo dodatni 
gradbeni elementi. 

Konferenca 
ZK ptujskih 
srednjih šol 

Vsi člani ZK iz osnovnih 
organizacij ZKS na ptujskih 
srednjih šolah, dijaškem domu 
in glasbeni šoli, so se v četrtek 
7. oktobra 1976 sestali na 
skupnem sestanku. Razprav-
ljali so o nalogah komunistov 
v pripravah /la referendum in 
v usmerjenem izobraževanju. 
Izvolili so tudi vodstvo 
konference ZK v srednješol-
skem centru. 

Jože Stropnik je obširneje 
poročal o dosedanjih pripra-
vah na referendum za 
občinski samoprispevek, s 
katerim bi sofinancirali grad-
njo šolskega prostora v ptujski 
ci)čini in o nalogah, ki nas v 
zvezi s tem še čakajo. Na vseh 
šolah bodo te dni, kjer še niso 
bili roditeljski sestanki, na 
katerih bodo profesoiji spre-
govorili tudi o perspektivah 
šolstva, povezano z referen-
dumom. Nekateri bodo šli 
tudi na sestanke po krajevnih 
skupnostih in seznanili ob-
čane o usmeijenem izobra-
ževanju. Po razredih smo tudi 
imeli mladinske ure, posve-
čene referendumu, da bomo 
znali pravilno pojasnjevati 
staršem, za kar smo odgovorni 
tako učenci kot prosvetni 
delavci. 

O združitvi vseh srednjih šol in 
dijaškega doma je govoril Anton 
Velikonja. Sedq so povezani v 
SOZD, gre pa za trdnejšo obliko 
inte^acije v enotno organizacgo 
združenega dela z enotnimi 
samoupravnimi akti. Dogovorili so 
se za postopek, ki bi ga izvedli 
čimprej tako, da bi uprava začela 
enotno delovati že s 1. januarjem 
1977. 

Na sestanku so tudi sklenili, da 
bodo vsi člani ZK sestavljali 
konferenco ZKS kot najvišji organ 
v srednješolskem centru, ki bo 
tudi koodinativno tdo . V vodstvu 
konference bodo po trge člani iz 
vsake OO ZKS na šoli, razen iz 
šole Turnišče bo samo eden, ker je 
manjše število članov. Govorili so 
še o sprejemu novih članov v ZK, 
svečan sprejem bo za dan 
RepubHke, pri tem so bih 
enotnega mnenja, da je potrebno 
poostriti kriterije za sprejem v ZK. 

H. Dobrijevič 

PTUJ: 
V kooperacijskem sodelovanju z Mesdkombinatom ,j*erutnina" 

Ptuj, teme^ne organizacge združenega dela kooperacija je dolgoročno 
povezanih 393 kooperantov z območja 13 občin v Sloveniji in tudi na 
HrvaScem. 

N . D . 

Krajevna skupnost pripravlja skupno s komunalnim podje^em in 
mladinsko organizacijo ždccijo čiščenja ribnika v Ljudskem vrtu. Mladi 
bodo očistili dno ribnika, krjgevna skupnost in komunalno podje^e pa 
bosta uredila ogrigo in nabrežino. Prizadevno si, da bi v p ^ o d n j e 
napcljaM v ribnik čisto vodo, s|q bi s tem ta del zelenega prostora v Ptuju 
dobil tisto mesto, ki mu v prizadevanjih za ohranitev naravnega okolja 
tudi pripada. 

mš . . . 

Delavci tovarne perila Labod, TOZD Delta Ptuj pr ipravj^o ^ o r t n o 
srečanje delavcev iz vseh petih temeljnih organizacij združenega dela, ki 
jih povezine Labod iz Novega mesta. Pomerili se bodo v ribiških 
veščinah, sahu, rokometu, strelstvu, kegljanju, krosu in v poznavanju 
gasilstva. V okviru tega bodo 18. oktobra organizirali ob podlehni3cem 
ribniku tekmovanje v odlovu rib, 20. novembra pa bo v dvorani v 
Kidričevem kviz in pregled kulturne dejavnosti v vsaki TOZD in skupnih 
službah tovarne Labod iz Novega mesta. 

m š . . . 

LESKOVECPRI PRAGERSKEM 
Prejšnjo nede lo je društvo upokojencev iz Lesk ovca in Sp. Polskave 

organiziralo izlet po vinorodnih predelih Slovendcih goric in hrva3cega 
Zagona. Izleta se je udeležilo čez 90 upcJcojencev in njihovih družinskih 
članov. Ogledali so si tudi turistične in zgodovinske znamenitosti krqev, 
ki so jih obiskah. Vsi udeleženci izleta so bili z organizacijo zelo 
zadovoljni, predvsem pa s srečanji z ljudmi v vseh k r^ ih , ki so jih 
obiskah. 

V . H . 

CIRKOVCE: 
Sodelovanje med osnovnima šolama Cirkovce in Ledcovec v Halozah 

je vredno posnemanja. Cirkovčani so zbrali 1200 kg krompuja in ga 
zamenjah z Leskovčani za okoU 2000 kg jabolk. Zamenjava bo obogatila 
zaloge šolskih kuhinj obeh šol. 

zk 

V osnovni šoli Cirkovce se že danes pripravlj^o na obrambni dan, k i 
bo jutri, 15. oktobra. Maks Klemen in Dani Jurtela sta pripravila,vojni 
načrt in vsak učenec v e , k ^ mora storiti ob znaku pripra^jenosti, bodisi 
vojne nevarnosti ali elementarne nesreče. Učend in učitelji bodo jutri 
preizkusili svojo pripravljenost, hitrost in izn^dljivost. 

zk 

Komisija za pripravo in izvedbo referenduma za srednješolski center 
v Ptuju pripravka za v nedeljo, 17. oktobra v Cirk ovcah zbor občanov, na 
katerem jih bodo seznanili z usmeijenim izobraževanjem v občini in s 
potrebo po novih prostorih za srednješolski center v Ptuju. 

zk 
ORMOŽ: 

Včeraj je bil posvet predstavnikov prosvetnih društev, ki ga je 
pripravila občinska zveza kulturno-prosvetnih organizacij. Med 
udeleženci so bili tudi režiseiji in vodje nekaterih dramskih skupin. 
Razpravljali so o pretekU sezoni nekaterih prosvetnih društev in o 
prihodnjem delu. Odločili so se za novo rq)ertuarno politiko dramskih 
skupin v sezoni 1976/77. 

zk 

Samoupravna tdesno-kulturna skupnost občine Ormož se je 
odločila za posebno akcijo. Organizirala je ure tdovadnih vq in sicer 
ločeno za mlade in za starejše. Vaje so vsak petek ob 15.30 v tdovadnici 
osnovne šole. 

zk 
KIDRIČEVO: 

V pondeljek dopoldne se je sestal delavski svet TGA ,3or is Kidrič". 
Ocenili so rezultate Vasovanja na zborih delavcev v TOZD o sprgemu 
sporazuma o začasni ureditvi dohodkovnih odnosov v SOZD Unial,ki so 
bih ugodni. Nadalje so poslušali informacijo o poslovanju TOZD in o 
izplačilih za civihio-pravna razmeija, sp rgd i so pravilnik o notranjji 
arbitraži in več družbenih dogovorov. 

FM 

Na izredni seji koordinacijskega odbora pri krajevni konferenci 
SZDL so razprav^ah o stanju v društvu prgatdjev mladine, ki že nekaj let 
ne deluje. Na seji so se pogovorili o novih možnih kandidatih za vodstvo 
društva, katerih dosedanja aktivnost je zagotovilo, da bodo nove naloge 
sprejeU z vso odgovornost o. 

FM 
VELIKA NEDELJA: 

Kulturni skupnosti občine Ormož je v letošnjem letu uspdo najti 
sredstva, da so prekriU del | radu pri Vel. NeddjL Poleg kulturne 
skupnosti so denar prispevali se stanovanjska skupnost v Ormožu in 
repubUška kulturna skupnost. Grad je potreben še drugih popravil, tako 
zunanjih kot nekaterih prostorov v notranjosti. zk 

Za urejeno pokopališče 
Mnogo besed je bilo že 

izrečenih o ormoškem poko-
pališču. Ker je bilo negodo-
vanj občanov precej, se je 
krajevna skupnost Ormož 
odločila, da problem pokopa-
lišča reši. 

Tako je zbor delegatov 
krajevne skupnosti Onnož na 
svetem zadnjem zasedanju 
pooblastil svet KS, da takoj 
n^de rešitev za ureditev 

pokopališča. Doslej je z njim 
upravljalo stanovanjsko ko-
munalno podjetje iz Ormoža 
in sicer s sredstvi dodeljenimi 
iz sklada za komunalno 
dejavnost občine Ormož. Z 
ukinitvijo teh sredstev je 
nastalo vprašanje nadaljnjega 
urejevanja pokopališča. Tako 
je sedaj vso breme na ramenih 
krajevne skupnosti. 

V ormošld KS v svojem 

programu dela niso zajeli 
akcijo urejevanja pokopahšča, 
zato tudi nimajo potrebnih 
finančnih sredstev. Zaradi 
tega je zbor delegatov 
prediagd svetu krajevne skup-
nosti o nastalem problemu 
obvesti vse občane v Ormožu, 
Hardeku, Pušencih,Pavlovcih, 
Dobravi, Litmerku in Lešjem 
vrhu in jih zaprosil za 
prostovoljni prispevek v višini 
100 dinarjev. 

Krajevna samouprava upa, 
da bodo občani razumevajoči 
do tega predloga in se bodo 
nemudoma vključili v akcijo 
zbiranja sredstev za ureditev 
ormoškega pokopahšča. 
Poudariti velja, da bo akcija 
urejevanja stalna in ne 
priložnostna kot je to sedaj 
ko se bUža Dan mrtvih. 

zk 

Odddek za gospodarstvo in urbanizem Skupščine občine Ptuj 
razpisuje na podlagi 8. člena zakona o prometu z zemljišči in 
stavbami GJr. Ust SRS, št. 19/76) ter po določbah zakona o pogdih 
za prodajo stanovanjskih hiš in stanovanj v družbeni lastnini ^ r . list 
SRS, št. 13/74) 

Javno dražbo 
1. Za prodajo stanovanja, ki obsega cdo tno I. nadstropje 

stanovanjske hiše v Juršincih n / h , stoječe na pare. št. 97 / k. o. 
Juršinci, obstoječe iz treh sob, kuhinje in pritiklm v koristni tlorisni 
površini 113,625 kv. m ter garaža v prizidku zgradbe. 

2. Izklicna cena ponudenega stanovanja z garažo je 225,421 din, 
od tera je vrednost stanovanja 203.821 din, vrednost garaže pa 
21,600 din, Izhcitirano ceno mora najugodnejši ponudnik plačati ob 
sklenitvi pismene pogodbe, sklenjene po izvedeni javni dražbi. 

3. Javna dražba bo v petek 29. oktobra 1976 v prostorih 
oddelka za gospodarstvo in urbanizem Skupščine občine Ptuj, Srbski 
trg 1, soba 35 /II . , s pričetkom ob 10. uri, 

Udeleženci morajo pred pričetkom javne dražbe predložiti 
potrdilo o vplačni varščini v višini 22,500 din, ki jo je nakazati na 
račun Komunahiega sklada občine Ptuj, št. 52400-652-25050. 
Varščina se ob neuspeli dražbi vrne, ob uspeli pa vračuna v 
izlicitirano ceno. 

4. Stroške zemljiškoknjižnih dejanj plača kupec. 
5. Vsa pojasnila v zvezi z ramisano dražbo, dobite na oddelku za 

gospodarstvo in urbanizem Skupščine občine Ptuj, soba 35/11. 

Oddelek za gospodarstvo in urbanizem 

POSEBNO OBVESTILO VSEM OBČANOM- PREBIVALCEM NA 
OBMOCJtJ OBCINE PTUJ 

Občinska volilna komisija Ptuj in oddelek za notrai^e zadeve 
Skupščine občine Ptuj, pozivata vse občane občine Ptuj, zlasti pa še 
občane na območju kr^evnih skupnosti Ptuj, Rogoznica in 
Kždričevo, da zaradi predvidenega referenduma, ki bo v mesecu 
novembru 1976, takoj prijavijo oz. odjavgo stalno ali začasno 
prebivališče in spremembo naslova stanovanja (tudi spremembo 
stanovanja v isti ulici, naselju, krajevni skupnosti i. p.), če je prišlo do 
takih sprememb v zadnjih letih in to : 

- občani na območju krajevnih skupnosti Ptuj in Rogoznica na 
prijavnem uradu, Tig mladinskih brigad š t l / l . - soba št. 6, vsak 
delovni dan, razen sobote od 7.30 do 14.00 ure, ob sredah pa tudi od 
15.00 do 16.30; 

- občani v naseljih izven območja krajevnih skupnosti Ptuj in 
Rogoznica pa v pristojnih krajevnih uradih, v uradnih urah ob 
delovnih dneh, razen sobote. 

Prgavranje in odjavljanje stalnega prebivahšča in prijavljanje 
sprememb naslova stanovanja, (tudi sprememb v isti ulici ali naselju, 
v isti krajevni skupnosti i. p.) je po zakonu o evidenci nastanitve 
občanov in o registru prebivdstva (Uradni list SRS, št. 4-27/74), 
obvezno za vse občane-prebivalce, v roku 8 dni, kadar se v 
določenem kraju stalno naseUjo, spremenijo stalno prebivališče ah 
spremenijo naslov v istem kraju. 

Za kršitve in neizpolnjevanje določil 5. člena citiranega zakona 
so predvidene denarne kazni za pravne osebe od 2.500. - do 5.000. 
- din, za druge odgovorne osebe pa od 500. - do 1.000. - din. 

V izogib takim neljubim posledicam 

p o z i v a m o 

vse občane, ki prijavno-odjavnega statusa, vlcJjučno s spremembami 
stanovanja nimajo urejenega, da to stanje vskladijo do vključno 1. 
novembra 1976. 

V Ptuju,, 30. septembra 1976 

OBGNSKA VOLILNA KOMISIJA IN 
ODDELEK ZA NOTRANJE ZADEVE 

SKUPŠČINE OBCINE 
P T U J 

Prekupčevanje s poljskimi 
prklelki 

Na zadnji seji sveta potrošnikov 
v Ptuju, ki ga vodi Dragica 
Cernezel, so razpravljali o novi 
vlogi svetov potrošnikov, o njegovi 
razširitvi in o tem,kako smo letos 
organiziraU nakup ozimnice za 
nase občane. Na seji so sodelovali 
tudi predstavniki posameznih 
ddovnih organizacg, ki se 
ukvagajo s prodajo hrane, 
Mercator, PANONIJA Ptuj se je 
edina vključila v prodajo ozimni-
ce. Njen predstavnik je povedal, 
da so kljub težavam, ki so nastale 
zaradi družbeno dogovorjenih cen 
o nakupu ozimnice, doslej že 
sklenili potrebne pogodbe za 
dobavo krompirja, zd ja , čebule in 
drugih pridelkov za ozimnico. 

Člani sveta potrošnikov so na 
svoji zadnji seji ostro kritizirali 
prekupčevice s poljskimi pridelki 
in njihove visoke cene, pojavljajo 
se tudi na naši-ptujski tržnici. 
Kljub temu, da so p r g d i poročilo 
inšpekcqskih služb, da se cene 
trenutno oblikujejo prosto, člani 
sveta s takim stanjem niso bili 
zadovoljni. Bih so enotnega 
mnenja, da bi morah opraviti 
posebno kontrolo in ugotoviti, 
kdo od teh prodajalcev v resnici 
pridela ponujeno blago doma, kdo 
sodi med prekupčev^ce in kdo je 
upravičen do prodaje omenjenih 
pridelkov. 

Opozorih so na primer, da so 
inšpekcijski organi s tržnice v 
Murski Soboti takega prekupče-
valca odstranih, na ptujski tržnici 
pa si mirno nabira denar na račun 
naših gospodinjstev. 

Svet potrošnikov je razpravyal 
tudi o tem, da bi morali v vseh 
naših mesnicah imeti tehtnice, na 
katerih bi bila poleg teže 
označena tudi cena. Govorili so še 
o ddovnem času posameznih 
trgovin, gostinskih obratov in 
zasebnih obrtnikov. Trgovci po-

novno želijo,da bi uldnih sobotno 
dežurstvo trgovin, člani sveta pa 
menijo, da mora biti v Ptuju ob 
sobotah odprta vsaj ena trgovina v 
kateri lahko občani dobijo 
potrebna živila. 

šm . . . 

Doživljenjski, častni poveljnik, 
Simon Pernat je praznoval 
704etnico življenja. 

Simon Pernat iz Šikol je pred 
dnevi slavil 70. obletnko življenja. 
Rodu se je 1906 v Sikolah, 
KS Cirkovce. Že od mladih nog je 
gasilec, pravi Simon Pernat. 
Mladost je preživel v Sikolah in to 
enostavno in normalno. V 
Orkovcah je obiskoval šolo in se 
takoj po šolanju vključil med 
gasilce. Po očetu je podedoval 
»gasilsko kožo". Kot mlad f an t j e 
kar naprej stikal okrog gasilcev, 
kar naprej je poskušal očetovo 
uniformo in se pred fanti 
postavljal kako resno misli o 
gaalcih. 

SIMON PERNAT 
70-IITNIK 

„Pred dolgimi leti so gasilci 
skoraj vsako nedeljo p a r a d i ž in 
korakah po vasi", pripoveduje 
Simon Pernat, ki mu se ne bi 
prisodih 70 let, kajti njegove oči 
in njegova lica so videti se svetla in 
p d n a , " in takrat sem ob potoku 
za mejo ah pa daleč za gasilsko 
vrsto korakal tudi jaz, seveda 
oblečen v prevehko očetovo 
uniformo. Oče je takrat bil 
poveljnik gasilskega društva v 
Sikolah in takrat smo bili še pod 
Avstrijci. No, nekega dne sem imel 
priložnost, da zares stopim med 
prave gasilce. To sem si zadužil 
tako, da sem nekoč gasilce sam 
peljal na požar, ko se je vnelo v 
sosednji vasi. Takrat sem prikJical 
^s i lce in na čelu z mencg smo 
prvi pridrveU v vas. 

Tako sem v letu 1930 postal 
član gasilskega društva, čeprav 
sem gasilec prvič postal že leta 
1922. V društvu sem delal kot 
operativni vodja. Kasneje so me 
izvolih za podpredsednika društva, 
bil sem tudi sektorski poveljnik, 
oz. občinski, takrat je v Cirkovcah 
bila še občina. Drugo svetovno 
vojno sem preživel v Sikolah, da 
sem se izognil nemške vojske, sem 
ostal gasilec in tako imd nekoliko 
več svobode. Po vojni sem seveda 
še ostal med gasilci. Mnogo smo v 
tistih čaah ddali. Gradili smo 

gasilski dom, vsako leto smo imdi 
velike protipožarne vaje in sploh 
sem se trudil. Leta 1965 sem odšel 
iz GD Sikde, h o t d sem dati 
me«to mladim. S tem ko sem 
odšel, nisem prenehal z gasil-
stvom, še vedno pomagam, 
sodelujem in svetigem. Postal sem 
tudi častni doživljenjski poveljnik 
GD Sikole in ob tednu požarne 
varnosti in ob mcgem življenjskem 
prazniku so se gaalci iz Sikd 
spomnih name. 

Vesel sem bil tistega večera, ko 
so me obiskah z baklami in me 
obdarili. Reči moram, da je to 
ddcaz za m q o trditev: kdo je 
gaalec, je gaalec, kdo je samo na 
papiiju gasdec, ni ^s i lec . Jaz 
človeka sodim po njegovem d d u , 
tudi gasilce sodim in cenim po 
njihovem delu in prizadevanju. Ob 
koncu naj še rečem, da si z d o 
žehm, da ta tudi mladi pristopili k 
ddu in postali gasilci, takšni kot 
so bih gasilci moje generacije in 
tudi generacije po vojni. Dobra 
volja je namreč tudi pri gasilcih 
potrebna." 

Gasilsko društvo Sikcde je 
Simona Pernata ob njegovem 
življenjskem prazniku obdar io ter 
mu poklonilo priznanje za njegovo 
več kot 404etno s ^ d o v a n j e v 
gasilstvu. 

zk 



ROKOMET REPUBLIŠKA LIGA-
MLADINCI 

Celje - Reprezentanca občine Ormož 
24:18(10:7) 

v nadaljevanju iepubli3ce mla-
dinske r o k a n e t n e lige je reprezen-
tanca občine Ormož gostovala v 
n e d e l o , 10. ok tobra , v Celju proti 
istoimenski ekipi; igrišče: Špor tna 
dvorana Golovec. Sodnika: Lah in 
Krojs (oba Maribor) 

Celje: Pušnik, Sečko 1, Jonak , 
Toplak 7, P r a z n i k 4 , K l e č 4 , T isd j 
1, Raz gor 1, Rou&iik 2,iVnderluh 
4 ,Be jug , Vi t t . 

Reprezentanca občine Ormož: 
Gaberc, Krst ič 6 , Vukan, RoScar 
1, Zabavnik 4 , Bauman, Topličar 
4 , Kačičnik 1, Erha t ič , D .Cve tko 
2, Majcen, A. Lah . 

Sedemetrovka: Celie, reprezen-
tanca občine Ormož (2:7) 

Izk^učitve: Celje 11 min., 
reprezentanca občine Ormož 8 
min. 

DC 

PODRAVSKA LIGA - ČLANI 

Velika Nedelja - J. Hander 44:16 (21:6) 
Velika N e d e l a 9 . ok tobra 1976 Igrišče TVD artizan. Sodnika 

Šetinv" in S . Žižek (oba Maribor). 
Velika Nedelja: Zem^ak, Zorko 7, Kumer I. 7 , Kumer S. l , M e 3 c o 

3 .Lah 21, a c o k 2, M ^ c e n 3, Trofen ik ,Cve tko D., Kosi, Kovačec. 
Jožica Flander: Kamničar , Flakus F . 2, Grajner 2,Cir inger , Godina 

S. 1, Gašper 9, Flakus, Kampl, Godina F . 2 ,Medvešček . 
V 6. kolu v podravski rdcometni ligj je ekipa Velike Nedelje gostila 

n a lestvici slabo uvrščeno moštvo Jožice Flander iz Maribora. Domačini 
so se predstavili k o t b<djša ekipa. Pri d cmačinih s e j e n ^ b o l j izkazal Lah , 
k i j e dosegel 2 1 zadetkov. 

DC 

Tržič-Ormož 29:22 (12:8) 
v 6 . kolu prvenstva v republiški rokometni Ugi so igralci iz Ormoža 

zasluženo izgubili v Tržiču. Pri gostih sta največ zadetkov dosega 
Pavlovič in Polak. 

L k . 

NOGOMET 

Drava - Pragersko 75 3:0 (0:0) 
v okviru tekmovanja v medobčinski nogometni ligi so domači 

igralci p o boljši igri premagali goste s Pragerskega. Zadetke sta dosega 
Hvaleč in Verdenik. 

Aluminij - Kovinar 3:0 (0:0) 
Igralci Aluminija so tokrat prikazali najboljšo igro v tej sezoni in 

povsem nadigraU goste Maribora. 

NAMIZNI TENIS 

V Ptuju 1. regionalni turnir 
mladink 

V četrtek, 30. septembra je bil v 
Ptuju sestanek novega namiznote-
niškega tekmovalnega odbora 
vzhodne regije, ki vključuje Šta-
jersko, Koroško in Pomurje . 
Udeležili so se ga predstavniki 
namiznoteniških centrov te regije in 
sekretar NTZS Dušan Novak. Na 
sestanku so določili začasni obseg 
delovanja regije, sklenili, da bo 
sedež regionalnega odbora v Ptu ju , 
izvolili regionalnega kapetana za 
moški in ženski namizni tenis, 
Toma Džankič in določiU urnik 
regionalnih tekmovanj . 

Ze za soboto, 2. oktobra je bil 
turnir za mladinska selekcijska 
turnirja: za moške v Murski Sobo-
ti, za ženske pa v P tu ju . 

Na turnir v P tu ju je bilo 
poklicano 14 mladink in pionirk, 
seveda brez najboljših, ki tekmu-
jejo na republiškem nivoju. Od teh 
je prijavil Fužinar 3, Sobota 3 in 
Petovia 8 igralk. Ker prijavljene 
igralke iz Raven niso prišle, je NTK 
Petovia dala še deveto igralko. 
Tekmovalke so igrale vsaka z 
vsako. Vrstni red je izgledal takole: 
prva J an j a Zver iz M. Sobote, brez 
izgubljenega seta, druga Snežana 
Udovič, NTK Petovia, tretja 
Mirjana Skerget iz Sobote, četrta in 

peta pa spet Ptujčanki Krsnik in 
Kampuš in tako naprej . 

Na turnir ju v M. Soboti je bilo 
zbranih 30 mladincev in pionirjev iz 
naše regije in je tekmovalo v dveh 
skupinah. Iz kl juba Petovia so bili 
poslani štirje: Sčmen, Samoljenko, 
Vedlin in Kozel. Od teh je le Ščmen 
igral v prvi skupini desetih in dose-
gel odlično drugo mesto za 
Golenkom iz Lendave in pred 
tretjeplasiranim Rošičem, prav 
tako iz Lendave. 

Omeniti moramo, da je uspeh 
SOihna presenečenje le za nekatere, 
v klubu pa so prepričani, da sodi po 
svojih zadnjih odličnih igrah v vrh 
mladinskega namiznega tenisa v 
Sloveniji. 

Da je bila ta sobota za Ptujčane 
res v znamenju namiznega tenisa, 
pove še podatek, da je bil istočasno 
v telovadnici 0 § T. Znidarič 
odigran tudi' prijateljski dvoboj 
moške reprezentance Save iz 
Kranja z našimi igralci, ki seveda 
niso mogli nastopiti v najmočnejši 
postavi. 

Kljub temu so igralci NTK 
Petovia: Sklizovič, Slaček, in 
Lukman zmagali z rezultatom 5:4, 
pri čemer je Sklizovič dobil vse tri 
igre. M. J. 

Minuli petek je bilo v P tu ju v 
organizaciji O Z T K O občinsko 
prvenstvo v jesenskem krosu. 
Udeležba j e bila zelo slaba, sq so 
tekmovah le pripadniki TVD 
Partizan Ptu j , Markovd , Grajena 
in Zavrča. 

Med mladinkami je zmagala 
Marija Tih pred Cvetko Fras, 
t r e^a pa je bila Darinka 
Hameršak, vse Partizan Ptu j . Tudi 
ekipna zmaga pri mladinkah je 
pripadala P tu jčankam, druge pa so 
b ik tekmovalke iz Zavrča. 

Pr i_mladindh je osvcgil prvo 
mesto Žel jko Gumzi. Na drugo 
mesto se je uvrstil Anton 

Arnejč ič , t re^e mesto pa J e 
zasedel Roman Mesarič vsi iz SD 
Zavrč. 

Med člani je bil p o pričakova-
nju n^uspešnejš i Alojz Lebar. 
D r u g j e bil Drago Zver, a tretji pa 
Č r t o Solina, "si Partizan Ptu j . 
Najboljši iz tega in šolskega krosa 
se bodo drugo nedeljo in to 24. 
oktobra pomerili v Murski Soboti 
na krosu , J )ELA ' ' za repubUŠce 
naslove. 

OP 

JUDO 
V Mariboru v j u d o centru na Studencih so zraven 

domačinov nastopih še j u d d s t i iz Slov. Konjic in 
Ptuja . Judoisti Drave so v s rečar iu z Mariborom 
izgubih z rezul ta tom 10:4 (50:17) zmagala sta 
Lozinšek in Duh. 

Srečanje med Dravo in Kostrojem j e bilo 
zanimivo in borbeno in vse do zadnje bcsrbe se ni 
vedelo kdo bo zmagal. Duh (95 kg) je imel v zadnjem 
srečai^u odgovorno nalogo, ki ni bila lahka, saj s e j e 

mcffal pomeri t i s kar 156 kg težkim Smidom. Velika 
izkušenost ptujskega tekmovalca in borbenost je 
odločila, odločilna borba j e pr ineda dragocene točke 
in zmago 8:6 (42:24) za Dravo so zmagah Cuš, 
Satier, Breznik in Duh. Rezultat srečaiga 
M a r i b o r - K o s t r q 1 2 : 2 ( 5 7 : 1 0 ) . 

Tekmovarge j e W o po novem turnirskem sistemu 
prvenstva SRS — v z h o d a skupina, kjer n a s t o p n o še 
Celje, Branik, Velenje , I m p d , P o m u r l u in Rače . anc 

Duh odločil zmago 

JUDOlSTIJKIMPOL ŽELIJO 
OHRANm DOSEŽENO 

Člani j u d o k luba IMPOL iz 
Slov. Bistrice so pričeli z vso 
pr izadevnost o vaditi na domač ih 
blazinah. Letošnje tekmovanje v I . 
j u d o zvezni l i ^ j e za ekipo gotovo 
doslej n^več ja naloga. Obraniti 
b o d o poizkusili naslov ekipnega 
državnega prvaka, katerega so 
osvojili v pretekli tekmovahii 
sezoni. Ta naloga pa n ikakor ne 
b o lahka, sq se enako skrbno 
pr iprav^qo tudi vse ostale ekipe. 

Do prvega kola v i . zvezni ligi j e 
še samo nekaj dn i , ke r se b o to 

pričelo že 23. oktobra . K ^ u b 
temu pa impolski judoist i niso v 
skrbeh za kader, s ^ j ih t renu tno 
vadi veliko večje števUo k o t pa b o 
sestav^alo prvo tekmovalno ek ipo . 
V telovadnid T V D Partizan Slov. 
Bistrica so blazine polne mladih 
pa tudi starejših, izkušenih borcev, 
ki bodo sestavili pred pr iče lkom 
prvenstva kar nqbo l j kvaUletno 
d d p o , katera bo sposobna c i d r -
žati korak z n^bc i j š imi v državi. 

V . Horvat 

Novo vodstvo NK Drava 
Delo upravnega odbora NK 

Drava j e bilo v preteklem obdobju 
uspešno k l jub težavam in 
pomargkljivostim, ki so j ih 
spremljale. N ^ v e č uspehov so 
dosegli pri vzgoji mladih igralcev. 
Tu mishmo na pionirsko šolo 
nogometa in delo z mladinci. K o t 
so poudarili na občnem zboru , ni 
njihov namen vzgojiti samo dobre 
igralce nogometa , temveč tudi 
koristne člane naše družbe. To pa 
je še k a k o pomembna in 
odgovorna n a l o ^ , ki se j e v k lubu 
k l jub pomaig la rgu st iokovnih 
delavcev dobro zavedajo. Največ 
težav i m q o s kadri , f inančnimi 
sredstvi in prostcffL 

Za boljšo povezavo med 
Telesnokul tu rno skupnost jo in 
nogometnimi delavci v občini so 
p r ^ a g a h svojega delegata v 
izvršni odbor TKS. Potrebna bo 
tudi večja povezava med nogomet-
nimi klubi v občini še posebno 
takrat , ko bo zaživel t . i . regijski 
sistem tekmovarga na območju 
naše r ^ u b l i k e . Nogometni k lub 
Drava j e določen ko t nosilec naše 
regije. 

Na občnem zboru so razrešili 
stare organe k luba , izvohJi novi 
upravni odbor , nadzorni odbor in 
discipUnsko komisi jo, potrdili 

froračun sredstev za obdobje 

9 7 7 - 7 8 in sprgel i s tatut kluba. 

Pri njihovem delu j im žel imo otalo 
uspeha! 

l . k . 

Zv&mgasšsko 
tekmovat^ 

Drugega in tretjega Oktobra 1976 je bilo IV. jugo-
slovansko gasilsko tekmovanje v Makarski. Udeležilo 
se ga je 97 desetin iz vseh republik, iz Slovenije je bilo 
14 desetin. 

JSa izbirnem tekmovanju v Štorah pri Celju, 19» 
septembra ie od 4 desetin iz naše občinske gasilske 
zveze prejelo poziv samo GD Gorišnica. Na zveznem 
tekmovanju se je desetina mlajših pionirjev iz GD 
Gorišinica pasirala na H. mesto. Vse štiri tekme v dis-
ciplini , ,Med štirimi ogn j i " so pionirji odigarli v svojo 
korist. 

Rezuhati najboljših slovenskih desetin so: 
11. mesto mlajši pionirji GD Gorišnica, 
l i l . mesto mlajši pionirji GD Železarna Štore, 
l i l . mesto mladinci G D Srenja vas, 
l i l . mesto ženska desetina GD Salek v Šaleški dolini. 
Vse ostale desetine imajo nižjo uvrstitev. 

Vsi tekmovala prvih treh desetin so prejeli medalje, 
diplome in majce z napisom prireditve IV. jugoslovan-
sko gasilsko tekmovanje. Značilno za to tekmovanje 
je, da so se doseženi časi v trodelnem napadi približali 
svetovnim rezultatom, kot je dejal predsednik Gasilke 
zveze Jugoslavije v svojem pozdravnm govoru. 
Najboljši čas je bil 46 sekund — trodelni napad z 

vodo. V naši Zvezi dosegajo desetine največ 65 
sekund. 

Organiacija tekmovanja na čelu s predsednikom 
skupšine občine Makarska je bila vzorna. Prehrana 
in prenočišča dobro pripravljena, tako, da smo z 
zadovoljstvom odšli s tega lepega obmorskega mesteca 
v Dalmaciji. V mestu se ne vidijo več poškodbe po po-
tresu, ki ga je mesto pred leti pretrpelo. Dru^o leto j e 
gasilska olimpiada v Italiji v mestu Torino. Te se 
udeleže najboljše desetine iz tega tekmovanja. 

Dosežki, oziroma rezultati tekmovanja niso plod 
trenutnega vlaganja v delo s pionirji. Dolgoletno so-
delovanje vsega članstva v društvu prinaša uspehe, kar 
je primer v GD Gorišnica. Pionigi tega društva sode-
lujejo na vsakoletnih tekmovanjih, srečanjih itd. 
Društvo skrbi za rekreacijo najmlajših, saj jih vsako 
leto pošilja na morje . Na zadnjem III. Jugoslovan-
skem tekmovanju v Kraljevem leta 1972 je sodelovala 
desetina starejših pionirjev tega društva, doseženo je 
bilo V. mesto. 

Na sklepi prireditvi v Makarski je bil poseben 
povdarek na vzgoji in sodelovanju mladine v naših vr-
stah. 

M. H. Srebro in bron 
strelcem SD 
, Jože Lacko 

Ptuj" 
Pred tednom j e bil na strehšču 

ob Dolenjski cesti v I jubl jan i 
kvalitetni del odprtega prvenstva 
ljubljanskega armadnega o b m o q a 
v s t td ja igu s polavtomatsko 
puško , pištolo in brzostielko v 
ležečem, k lečečem in stoječem 
p c i o ž ^ u . Nastopilo j e 30 ekip s 
60 s t rdc i , med nj imi tudi ekipa 
SD „Jože l a c k o " iz Ptu ja . 
Z magda j e ekipa iz Novega Sada, 
pred Proletei jem m Ljubljane in 
SD , Jože Lacko" . 

Rezultati p tujskih tekmovalcev: 
- Polavtomatska puška: Mom-

čilo Savič 4. mes to , ekipno 6. 
mesto; 

- Brzostielka: posamezno 8. in 
9. mes to , ekipno 2. mesto; 

- P i š t d a : Franc Tominšek 6. 
mesto , ekipno 4 . mesto; 

Končna razvrstitev: SD , Jože 
Lacko" 3. mesto. 

S tem uspehom so ptujski strelci 
^znova dokazali , da sodijo v sam 
vrh jugoslovanskega strelstva. 

S.Ivanovič 

KOŠARKA 
Člani KK Drava Ptuj so v 

soboto odigrali v Ljutomeru 
zadigo tdcmo v letošnji tekmo-
valni sezoni. Premagali so domači 
KK Ljutomer z rezul tatom 50 :60 
(23 :35) . S to zmago so si 
košajjai j i Drave priborili I . mes to 
v medobčinski ligi in is točasno 

Liutomer - Drava 50:60 (23:33) 
uvrstitev med ekipe v l l . slovenski 
hgi, seveda če ne b o še kakšnih 
sprememb v tekmovalnem siste-
mu. 

V spopadu z Lju tomerom, 
najmočnejš im nasprotnikom v 
medobčinski hgi, sta se posebno 
izkazala Fihpič in Bedrac, ki sta 
dosega 14 košev. Hitra in 

zanesljiva igra vseh igralcev m 
kondicijska pripravljenost je Ptuj-
čane pripeljala do zmage. Poleg ze 
omenjenih so bih uspešni še: Z. 
Marčič 11, Dobrgevic 10, Šerona 
in Srečkovič 4 , M. Marčič 3. 
Sodila sta Zule in Jurečko, oba iz 
Slov. Bistiice. 

\TC 



Četrta ptujska kultur/m 
srečanja so končana 

s s lovesno o lvur i t \ i jo l e l oh j i i h 
čelnih ptujskih kulturnih s r e č a n j , 
7. a v g u s t a , s o se vse d o 3 0 . 
jjeptembra, ko so bila s lovesno 
končana, /vrstile ra/l ične priredit-
ve od g lasbenih, gledaliških, balet-
nih in folklornih nastopov . 

Pri p r i p r a v l j a n j u l e t o š n j e g a 
programa so imeli organizatorji v 
mislih č imbol j kvalitetne prireditve 
in nastope, ki zanimajo širši krog 
občanov in delovnih ljudi na na-
šem o b m o č j u in mis l im, da jim je 
lo tudi uspelo. Končno o c e n o o 
vsem bodo lahko dali gledalci in 
poslušalci sami , ki so sko / i dva 
meseca spremljali letošnja četrta 
ptujska kulturna srečanja. Izvajal-
ci, to je nastopajoči sami pa so v 
glavnem / e l o pohvalno govorili 
češ, da je Ptuj s svojimi kulturnimi 
srečanji zelo znan, ne s a m o v 
Slovenskem, temveč tudi v ju-
gos lovanskem prostoru, saj zanje 
vedo celo v Beogradu. 

Oh pregledovanju programov je 
bilo prav tako eno tno mnenje o 
kvaliteti in množičnost i teh sre-
čanj. Nekateri so postavili tudi 
vprašanje: Z A K A J K U L T U R N A 
SRFX A N J A SKOZI D V A MESE-
CA? jih ne bi raje spravili v okvir 
štirinajstih ali celo desetih dni . 

V e m o , da so poletni meseci čas , 
ko je pravzaprav najmanj kultur-
nega razvedrila, ko so tudi vse 
p o k l i c n e u s t a n o v e o p e r a , g l e -
dališče, balet in druge, zaprte. 
Prav v želji , da bi našim de lovnim 
ljudem in o b č a n o m omogoč i l i tudi 
v tem času ogled prireditev, ki so 
jim drugače skorajda nedos topne , 
na p t u j s k i k u l t u r n i s k u p n o s t i 

p r a v i j o , d a j e t a k a č a s o v n a 
razporeditev povsem opravičlj iva. 

ludi letos j im je uspelo pred-
vsem zato , ker imajo že tretjič 
zapovrstjo poknivitel ja maribor-
sko kreditno banko s podružnico v 
Ptuju, ki ima za prizadevanja 
kulturnih delavcev v ptujski občini 
izredno razumevanje . 

Če bi sedaj na kratko pregledali 
vse nastope v okviru četrtih ptuj-
skih kulturnih srečanj, lahko reče-
mo, da je bil program zelo pester 
od nastopa velikega nacionalnega 
baleta s Tahit i ja , d o koncertov, ki 
so jih organizirali posebej za 
mladino in odrasle in so bili letos 
tudi presenetljivo dobro obiskani . 
O r g a n i z i r a l i s o tud i n e k a t e r e 
gledališke predstave, ki so jih po-
nudili tako šo lam, kot organizaci-
jam združenega dela. Odziv je bil 
zelo velik. Zanimivi so bili tudi 
folklorni nastopi , s katerim so bila 
letošnja četrta ptujska kulturna 
srečanja tudi končana . Zadnjega 
s e p t e m b r a se Je v p t u j s k e m 
gledališču predstavil tamburaški 
orkester delavsko prosvetnega dru-
štva „ S v o b o d a " Ptuj, ki praznuje 

letos 40- le lnico uspešnega dela in 
je zlasti v zadnjih letih izredno 
kvalitetno napredoval in folklorna 
skupina D P I ) „ S v o b o d a " Ptuj, ki 
si šele utira svojo pot med repro-
duktivne prenašalce i / redno za-
nimive ljudske folklorne umetno-
sti. 

Pri izbiri izvajalcev četrtih ptuj-
skih kulturnih srečanj so namerno 
izbrali dve ljubiteljski skupini , saj 
je amaterizem v resnici tisto goni lo 
na kulturnem področju , ki daje 
odločilen ton kulturnemu življenju 
v nekem kraju, obe skupini pa sta 
ludi na tako v isokem umetniškem 
n i v o j u , p r e d v s e m t a m b u r a š k i 
orkester, da povsem zaslužita to 
priznanje, da sta končali oziroma 
zaključili letošnja ptujska kulturna 
srečanja. 

Tudi letos nosi največji delež pri 
številu gledalcev in poslušalcev fe-
stival d o m a č e zabavne glasbe, ki je 
bil organiziran prav tako v okviru 
četrtih ptujskih kuhurnih srečanj, 
vsem srečanjem pa je prisostvovalo 
prek deset tisoč ljudi. To je uspeh, 
ki si ga lahko s a m o že l imo. 

Pri ptujski kuhurni skupnosti 
pravijo, da želijo s to ob l iko 
približevanja kulturnih dohrin 
občanom vsekakor nadaljevati , ker 
so si v nj ihovem programu že našla 
svoje stalno mesto. Vendar pa se 
v s a k o l e t o n a j p r e j p o s t a v l j a 
vprašanje denarja. Srečanja niso 
poceni. Že doslej s o si pridobili 
precejšnje izkušnje, ena izmed 
pomanjklj ivosti pa je predvsem v 
tem, da so v glavnem vse prireditve 
v P t u j u , kar pa ni p r a v . / e 
prihodnje leto jih bo potrebno 
čimveč prenesti na podeželske odre 
in prireditvene prostore. O b tem 
pa se seveda spet postavlja vpraša-
nje primernosti odrov in drugih 
potrebnih naprav na terenu. 

l e t o š n j a kulturna srečanja v 
Ptuju so torej za nami, že sedaj se 
bo začelo s snovanjem programa 
za prihodnje leto, ob katerem pa 
bo p o t r e b n o na p r v e m m e s t u 
upoštevati spet kvaliteto in želje 
našega de lovnega človeka in obča-
na, saj jih v celoti plačujemo z 
njegovim denarjem. 

M. Šneberger 

Likovniki - amaterji bratskih občin 
razstavljajo v Ptuju 

Minuli četrtek je bil razstavni 
prostor v paviljonu DUŠANA 
KVEDRA v Ptuju, ponovno pri-
zorišče zanimive likovne razstave, 
tckrat v okviru sodelovarga med 
bratskimi občinami SR Hrvatske 
in SR Slovenije. 

Likovniki-amat^i iz Cakovca, 
Koprivnice, Krapine, Ptuja, Slo-
venske Bistrice in Varaždina bodo 

svoja dela razstavljali vse do 20. 
cdctobra letos. Razstava tudi to-
krat potrjuje dolgoletno in uspeš-
no povezavo med ustvajjalci teh 
občm, združuje njihove ideje hi 
težnje, ki i m ^ o v svoji samo-
rastnidci osnovi toliko kupnega . 

obenem potrjuje še ^oblje prija-
teljske stike in vspodbuja k 
nadaljnemu sodelova^u, je ob 
otvoritveni slovesnosti med dru-
gim dejala ravnateljica pokra-
jinskega muzeja v Ptuju dr. Štefka 
Gobljeva. 

Ob pristopnosti avtoijev po-
samezmh razstavljenih del, pred-
stavnikov družbeno-politicnega 
življenja iz omenjenih bratskih 

občin in izjemno velikega števila 
občanov, je imd pozdravno be-
sedo predsednik komisije za kul-
tiuro in medrepubliško sodelovanje 
pri občinskmi svetu ZSS Ptuj -
Feliks BagM, ki je govoril o 
tradicionalni kulturni menjavi 

med Hrvatsko in Slovenijo in ob 
tem dejal: ,J»red 15 leti, 16. 
septembra 1961 leta so občinski 
svet iz obeh republik, občin P t ^ , 
Cakovec in Varaždin na prvi seji v 
delavskem domu Franca Kram-
bergega v Ptuju, med drugimi 
pomegibnimi sUepi sprejeli tudi 
sklep o Vsestranski kultiuni me-
njavi med Socialističnima re-
publikama Hrvatsko in Slovenijo. 
Z uresničevanjem sprgetega slde-
pa smo začeli 23. aprila 1962, ko 
smo v ptujski občini začeli s 
prvimi Kupnimi kulturnimi pri-
reditvami z nadovom ,J*rvi teden 
bratstva in prijateljstva". Od ta-
krat sindikati bratskih občin na-
črtujejo vsako leto bogate pro-
grame skupnih kulturnih akcg.kar 
potr ju jgo letošnja že petnajsta 
tradicionalna delavska srečarga 
bratstva in prgateljstva KRAPINA 
1976. Kulturna menjava, ki jo 
razvijamo, pridobiva iz leta v leto 
na svoji bogati kulturno umetniški 
vsebini, pestrostri in obsegu, kar 
tudi ugodno vphva na kultumo-
umetniško ustvarjanje v delavskih, 
mladinskih in pionirskih kultur-
no-prosvetnih društvih in sekcgah. 
Množična udeležba na vseh kul-
turnih prireditvah in razstavah pa 
je tudi n^lepše priznaige b o ^ t i 
kulturni menjavi med bratskima 
republikama. . . " 

Razstavo likovnih amateijev je 
nato o ^ r i Vladimir Kapun, iz 
občine Cakovec, eden izmed usta-
novnih članov bratskega sode-
lovarga. 

Organizatorji so poleg otvo-
ritvene slovesnosti pripravili v 
paviljonu ,J)ušana Kvedra" še 
kulturni program, v katerem so se 
uspešno predstaviti člani tambu-
raskega orkestra DPD »Svoboda" 

Ptuj in mešane^ pevskega zbora 
„Alojz Amuš" iz Rogoznice. 

Razstava likovnikov-amategev 
iz bratskih občin bo odprta do 20. 
oktobra, med 11. in 16. uro. 

š m . . . 

Razstavni paviljon Dušana Kvedra je ob otvcnitvi razstave 
številno občinstvo napolnilo. Foto: KOSI 

TUDI JEZIK JE KULTURA 
Naš odnos do slovenskega 

materinega jezika je včaah hudo 
nedosleden in nepravilen. Mnogo-
krat je ta odnos silno površen ia 
skomercializiran. Kultura današ-
njega človeka se kaže tudi v rabi 
materinskega jezika. Cim bolj 
materin jezik čist in pravilen, tem 
bcij je človek kulturen, omikan in 
jezikovno zrel. Materin jezik je 
dragoceni element nacionalne 
kulture. Pomanjkanje tega občut-
ka je za jezik nevarno in 
nedopustno za vsake^ , še tako 
preprostega in tudi zelo izobraže-
n e ^ človeka. 

V javnem življenju je v zadnjem 
času zopet jpoplava n^raztičnejših 
tujih in naših čudno spakedranih 
besed. Iz mesta se je ta posebna 
„kultura reklamiranja', sed^ pre-
sdila na vas. Tak besednjak je last 

ftredvsem nekaterih izvoznih de-
ovnih organizacij, prav tako 

trgovin, gostiln, predvsem pa 
tistih, ki na novo odpirajo 
„bufete", restavracije, barčke, 
disco klube itd. 

Kar zamišljati si ne moremo 
odkod taka popačena slovenščina 
in zakaj na nekaterih mestih 
toliko nepomembnih tujk in sploh 
nemških ter angleških besed. Tudi 
tisk je bU prepljavljen z vsem 
mogočim. Današnja sitiracga je 

tako v tisku, kakor radiu in 
televiziji boljša, skorajda dobra. 

„Stopnja kulture in zrdosti 
vsake družbe se med drugim kaže 
tudi v njenem odnosu do 
narodne^ jezika." 

Zakaj takšna prismcjenost, da 
na obcestne svetihuke blizu 
točilnic obešamo neka filmsko-
kavbojska imena, ko pa Ptujsko 
polje z ameriško prerijo nima nič 
skupnega. Zakaj vsi ti komercialni 
posegi? Samo zaradi zanimivosti 
in posebnosti, reklame in po-
membnosti? Hvala za taksno 
neokusno reklamo in zanimivost, 
kaiti za kavboj skimi vrati se skriva 
vec slabega kakor dobrega. V 
mishh imam jezik, samo jezik, 
materin jezik in moj oče, ki je bil 
mož, ne bi nikoli dovolilj^ da na 
njegova vrata napišem MOZKI, če 
bi že dovolil, bi moral napisati 
MOŠKI! 

Tudi ZAPRETO in ODPRETO 
je shka naše kultumosti in našega 
znanja o slovenskem jeziku, prav 
tako RADI INVENTURE ZA-
PRTO! Prava poslastica rabe 
slovenskega jezika je na primer, ko 
nekdo zapusti svoje delovno 
mesto in na tablico zapiše: , jast 
sem šeu po oprafkih. Pridem ob 
en^s t i n pol uri!" 

Seveda niso v to čistost in 
jasnost slovenskega jezika vklju-
čeni samo posamezniki, sem 
sodijo tudi vehke delovne organi-
zacije, ki v domači ttgovini s tujim 
jezikom ponujajo svoje blago. 

Takšen nepravilen in silno 
škodljiv odnos do slovenskega 
jezika je ostro obsodilo že mnogo 
naših občanov, tudi nekatere 
delovne organizacije so zahtevale 
pravilno uporabo slovenskega 
jezika ih vsem ki nagibno k 
tujkam bi priporočili, naj se le-teh 
izogibajo. Kajti raznorazni AKRO-. 
POLISIDINONIZIJI, POND-
HEROSSE, FERSEPOLISI, 
EXTRA SPECIALI, UNIVER-
ZALI, SUPER SHOWI itd. bolj 
škodigo in odbijajo kot pa vabijo 
in izobražujejo. 

Letošnji Teden Komunista naj 
bo posvečen tudi tem pojavom. 
Naj bo ta akcija trajna dolžnost -
kulturna in družbenopolitična — 
vseh naših organizacij in skup-
nosti. 

»Posebno vlogo naj pri tem 
odigrajo organizacije sociahstične 
zveze, ki naj prevzamejo skrb in 
odgovornost za razvijanje sloven-
skega poUtičnega izrazoslovja ter 
za čim višjo kultmrno govorjenje 
pisane besede." 

zk 

Sovjetski novinar obiskal 
Ormož in Ptuj 

Pretekli teden se je v Sloveniji mudil sovjetski novinar in 
urednik turističnega časopisa TURIST iz Moskve. Poleg 
Ljubljane, Postojne, Portoroža, Tolminskega in Maribora si je 
sovjetski znani publicist ogledal še Ormož in Ptuj. Feodosij 
Kckotinje bil v Sloveniji gost mariborskega VEČERA. 

Ko se je pogovaijal z novinaiji in drugimi 
družbenopolitičnimi delavci Maribora, Ormoža in Ptuja, je zelo 
navdušeno govoril o lepotah Slovenije, predvsem Pohorja, 
Maribora in seveda bil je navdušen nad jesenskimi lepotami 
starega očaka Ptuja in vinogradniškega Ormoža. V Ormožu sije 
ogledal vinograde in znano ormoško klet, kjer je tudi p o s k u ^ 
mošt. 

Feodosij Kokotin je v Mariboru navezal prijateljske stike, 
še posebej s predstavniki VEČERA, prav tako se je oglasil v 
dopisništvu VEČERA v Ptuju in nek^ besed izmenjal z 
novina^em Jožetom Slodnjakorn. Stari Ptuj je sovjetskega 
urednika navdušil, zato je izrazil željo, da ga ob prvi ponujeni 
priložnosti še obišče. zk 

Oplotniški slavolok 
v Oplotnici so kljub skro-

mnim dimenzijam in konsteukciji, 
ponosni na svoj slavolok. Ta res ni 
tako velik in pomemben kot tisti v 
Parizu, za krajane Oplotnice pa je 
kljub temu pomembna znameni-
tost. Z^a jen je bil pred okoh 100 
leti in je pomenil vhodna vrata v 
tamkajšnjo graščino. Hiter razmah 
stanovanjske gradnje in komunal-
nih naprav pa je zadnja leta 

povsem spremenil njegov pomen. 
Postal je prehod iz starega v 

novi del naselja Oplotnica. S tem 
pridobiva na pomembnosti in tudi 
znamenitosti. Tako je ta slavolok 
postal pomemben del preteklosti, 
kateri je dobro vključen tudi v 
sedanjost življenja krajanov. 

SUKA in besedilo: 
V. Horvat 

Težave zgomjepolskavskega 
gradu 

Med kulturno zgodovindcimi 
spomeniki 7%. Polskave je prav 
gotovo srednjeve3ci grad,katerega 
zgodovina izhqa iz 12. stole^a. V 
času kmečkih uporov na Štajer-
skem je bil tudi ta grad požgan in 
porušen leta 1635. Do feta 1799 

so grad obnav^ah tedargi lastniki. 
Leto kasneje pa je že dobil 
dokončno, današigo obliko in 
podobo. Grad ima tri nadstropja, 
kar je bila za tisto obdobje 
pomembna novost. 

Tako je bilo pred leti, njegova 
današnja podoba pa je vse prej ko t 
razveseljiva in v ponos k r q u . Od 
vsega lepega je ostal samo še lep in 

čist slogovni zunanji izgled in del 
notianjosti. Predvsem notranjost, 
kjer je mogoče zaslediti še nek^ 
beneških fines iz dobe baroka, co 
poScodovale vojne. Takoj za tem 
so se v njem nastanili občani, 
katerih domovi so bili porušeni. V 
gradu so si vsak po lastnih 
potrebah in možnostih uredili 
stanovanja, kar pa je mnogo 
premalo, da bi lahko s tem 
ohranjali kulturno zg^ovinske 
vrednote gradu. Denaija pa ne 
premorejo stanovalci kot tudi ne 
stanovanjska skupnost Slov. Bistri-
ca katera upravna z gradom. S 
pomanjkanjem potrebnih sredstev 
se srečujejo tudi pri zavodu za 
spcMnenisko varstvo, v katerega 
okvir grad tudi uvrščajo. 

OkoB 12 družinam bodo sicer v 
prihodnjem obdobju zagotoviti 
primemgša in varnejša stanovanja, 
grad pa bo moral počakati na 
ugodno priložnost, ko bodo 
sredstva v ta namen zagotovljena. 
Prebivalci Zg. Polskave pa se ob 
tem z zadcrbljenos^o ozirajo v 
prihodnjost svojega nqpomemb-
nejšega kultumo-zgodovinskega 
spomenika. 
BESEDILO IN SLIKA: V. fiorvat 

Proče^e gradu v Zg. Polskavi 

Vabljive višave skrivnostnih oblik 
K številnim razstavam, ki so se 

letos vrstile v ptujskem razstav^ 
nem paviljonu Dušana Kvedra, 
smo pred dnevi z otvoritvijo 
razstave likovnih amategev brat-
skih občin SR Hrvatske in SR 
Slovenije prišteti še eno, brez 
dvoma zelo pomembno prireditev 
te vrste. Ta razstava, ki je ne le 
dokaz sodelovanja in povezave 
med amaterskimi likovnimi ustvar-
alci bratskih občin: Cakovca, 
[Crapine, Koprivnice, Ptuja, Slo-
venske Bistrice in Varaždina, 
posega tudi znatno globlje. Nanaša 
se predvsem na spoznavanje 
njihovih idej, želja, sposobnosti in 
kieativnih lastnosti, la potrebujejo 
izjemno vstt^nost , vitalnost in 
napor pri odbiranju in obravna-
vargu motivov, usttezno prilago-
jenih okolju, času in dozive^u. 
Vzporedno se v raznih tehnikah 
medsebojno prepletajo in dopol-
njujejo njihove izpov^i , vezaiK za 
tradicgo in revolucgo,posredujejo 
pa tudi običaje in poudaijajo 
medsebojne ljudske odnose. 

Osnovno tematsko izhodišče se 

torg nanaša na živ^enje na vasi, 
obravnavarge njegovih pestrih 
obhk, predvsem pa na prisotnost 
ljudi z njihovimi navadami, 
opravili, slabostmi, težavami, 
problemi m novimi spoznanji. V 
posegajo v mehko idihčnost 
narave, panoramsko zajetnost 
kr^in , z vabljivimi višavami 
skrivnostnih obtik, razsežnim 
obzcsjem rodovitnih polj in 
valovitih brazd, lahkotno modro 
sinjino daljnih prostranstev, obsi-
jano s sončnimi žarki, ah 
svetlikaj očimi se ozvezc^i na 
ažurnem nebu. 

Slikardd del enakovredno do-
polnjujgo številčno manj zasto-
pani kiparji, ki so v svojih 
razmegih do dela, predvsem 
klesanja v lesu, izredno prizadevni 
in u^ešni . Po svoji zasnovi in 
obdelavi motiva so skulpture, ki 
so n^pogos tge podane v lesu in 
tudi ^ug ih materialih včasih zelo 
razsežne, nenavadnih idej in oblik. 
Njihove, ploskovno mehko razgi-
bane površine, s svojim posebnim, 
naivnim izrazcan, natančno po-

uda^ejo lastnosti motiva, c^ozar-
jajo pa tudi na značilne 
kompozitovne vrednosti. 

Razstavljenih osemin osem deset 
d d štiriindvajsetih avtorjev, ki se 
več primerih likovm amategi 

nanašajo na stike, akvarele, risbe 
in skulpture, so dokaz, k d i k o 
skupnega vsebujejo v svojih 
samorastniških pobudah likovni 
ustvaijalci podravske regije. Obe-
nem pa nas prepričujejo, da iz 
njihove aktivne angažiranosti in 
upornih prizadevanj izvira pristna 
ljudska izpovednost, iskrena živ-
ljenjska resničnost in globoka 
ustvaijalna doživetost. 

Dr. Štefka Cobdj 

flladničMikovič-Ljubica Zora - 1975 



SAiviOUPRAVNI DAN 
Bil je dan samoupravljanja, prvi 

takšen dan v zgodovini naše ^ l e . 
Pripravila ga je pionirska organi-
zacua, da bi mladi spoznali: naša 
dolžnost ni samo delati, marveč 
tudi pravica, o delu in o vsem, kar 
se ob njem poraja, svobodno 
odločati. 

Na pionirskem sestanku smo 
izvolili ravnatelja, tajnico, sprejeli 
čistilce in hišnika. Mlade uc i td j e 
pa so določili razredniki m 
predmetni predavatelji. Pogovorili 
smo se tudi o vsebini in 
zahtevnosti dela na vseh področjih 
naše ustanove. 

Vsi mladi, ki smo imeh kakršno 
koli funkcgo, smo se pred sedmo 
uro zbrah pred zbornico, dobih 
rdeče rutice, s imbd pioniijev, 
nato pa prevzeh delo. Meni je bila 
zaupana vehka naloga: morala sem 
speljati vse delo, 

Z ^ e l a se j e prva ura. Na 
hodnikih in v razredih se je vse 
umirilo. Mladi samoupravljalci so 
resno in odgovorno opravljah 
delo, ki jim je bilo zaupano. Vsi 
spre^ jeva lc i ,učenci in učitelji, so 
jun z disciplino, ki j e bila tisti dan 
na višku, pomagaU in jih bodrili, 
da so lahko premagovah začetni-
ške težave. 

Tre^o uro se je spomnil tovariš 
ravnatelj, da bi šel poslušat po 
razredih. Povabil me je s seboj, 
Najprg sva stopila v kabinet za 
šlovensčino. Deček, ki je posre-
doval učno snov, se ni zmedel. 
Njegov nastop je bil dober, tu in 
tam se je čuti lo, da je pač 
začetnik. Ker so mu učenci lepo 
sledih, je dosegel svoj cflj. Ko sem 
spremljala njegovo prizadevanje, 
sem šele spozrma, kako odgovor-
no in zahtevno delo opravljajo 
naši tovariši. 

V vseh učilnicah je delo v redu 
potekalo. Nekateri samouprav-
^alci so se trudih v tajništvu in 
ravnateljstvu, spet drugi so 
pripravljah toplo malico, mladi 
hišnik j e bil zelo iznajdljiv in 
^ r e t e n . Po končanem pouku so 
čistilci pospravih vse prostore in 
življenje se je za tisti dan umirilo. 

Vsi učenci si žehmo še več 
takšnih dni, saj se tako 
pripravljamo za življenje v 
samoupravni sociaUstični družbi, 

Dajga Vinko, 8 . b 
OS F . Belšaka 

Gorišnica 

ŽETEV 

Tam daleč je polje. 
Koruzno polje? 
Pšenično polje? 
Ne, tam raste rž. 
Joj kmalu bo žetev! 
Koruzna žetev? 
Pšenična žetev? 
Ne, žetev rži! 
O, kmalu pa kruhek bo. 
Koruzni kruhek? 
Pšenični kruhek? 
Ne, kruhek ržen! 

Karin Malešič, 3. a, 
OŠ Franc Osojnik, 

Ptuj 

ZBIRALI SMO KROMPIR 
Tudi letos smo na osnovni šoh 

Cirkovce zbirah krornpir za šolsko 
mlečno kuhinjo. To je bila 
mladinska akcija. Nam mladincem 
pa so pomagah tudi pioniiji iz 
višjih razredov. V vsaki vaa smo se 
zbrah in po hišah zbirali krompir. 
Vozih smo ga na vozih ah pa z 
vozički. Ko smo ga v določeni vasi 
zbrah, smo ga zapeljali v šolo. Da 
je akcija uspela in da se je č imprg 
končala brez neprijetnosti, j e bfl 
zaddžen v vsaki vasi mladinec, ki 
je bil tudi vodja svoje skupine. 
Delo sta nadzorovaU tovarišici 
Ljudmila Jurtela in Terezija 
Munda. AJccija je uspela in vsi 
učenci na nasi OŠ smo zadovoljni, 
sq smo zbrali zelo veliko 
kromptga. Tako smo preskrbljeni 
z njim za celo šolsko leto. 

AJenka Goričan, 8 / a , 
OS Cirkovce 

DAN PIONIRJEV 
V torek smo imeh pioniiji 

konferenco. Na konferenci smo 
poslušali poročilo o delu pioniijev 
naše šole v preteklem šolskem 
letu. SprejeU smo delovni načrt za 
šolsko leto 1976/77. Čaka nas 
veliko dela. 

Vpisal sem se v šahovski, novi-
narski in gasilski krožek. Zelo rad 
bi sodeloval v tambura3cem oiice-
stru na šoli. Po konferenci je bila 
proslava, na kateri so nastopili 
pevski zbor in recitatoiji. Prvič so 
nastopili tudi cicibani iz vrtca. 

Stanko Gavez, 
novinarski krožek 

OS Vinko Jurančič , 
Vitomarci 

NEKAJ O MLADINI NA NAŠI 
ŠOLI 

Spet smo dočakali september. 
Odprla so se šolska vrata in znanje 
nas čaka v vsakem razredu. 

Res so se šolska vrata komaj 
dobro odprla, toda na šoli že vsi 
pridno delamo. Učenci 8. razredov 
smo že imeli prvi mladinski se-
stanek. Izvolili smo svoje predsed-
stvo. Tudi za prvi pionirski sesta-
nek smo lanski člani odbora pio-
nirske organizacije že pripravili 
dnevni red. Na sestanku bodo izvo-
lili novo predsedstvo, ki bo moralo 
,,pionirčke" precej trdo prijeti, saj 
nekateri pozabijo, da šola ni 
travnik, posebno naša ne. Saj jo 
, .držijo" pokonci tramovi, ki pa za 
resnično varnost, da ne bodo 
popustili ne jamčijo. Toda tudi 
mladinci se kdaj , ,spozabimo". 

Mnogo govorimo tudi o referen-
dumu za samoprispevek srednje 
šolskega centra. Seveda pa si vsi 
želimo,, da bi se težave šolskega 
prostora v Markovcih najprej oz. 
vsaj istočasno rešile. 

Nekateri mladinci naše šole smo 
se v torek 14. septembra udeležili 
protestnega zborovanja proti 
preštevanju koroških Slovencev v 
Ptuju. Kulturni program so 
spremljale razne parole z napisi, ki 
so vsi podpirali Korošce in obsojali 
delo Avstrijcev. 

Na šoli bodo kmalu začeli delo-
vati tudi krožki, med njimi tudi 
klub OZN in marksistični. 

Slavica F'ičerko, 8/b, 
()§ Markovci 

KOROŠKI SLOVENa 
IN NJIHOVE PRAVICE 

Mnogo besed sem že shšala o 
nesramnem ravnanju do Koro3tih 
Slovencev, ki živijo na svoji zemlji 
že nad 1300 let. Ves čas je nad 
njimi gospodarila tujčeva roka, a 
vendar niso klonili. Med vojno so 
se vztrajno borili s slovenskimi 
partizani proti fašističnemu oku-
patorju. Po vojni je bila podpisana 
državna pogodba, v kateri so 
Koroškim Slovencem zagotov^ene 
vse pravice. Zelo boleče pa je, da 
je to zapisano le na papiiju. Vsak 
dan ogorčeni spremyamo sra-
motna dejanja proti zamejskim 
Slovencem. Najhujše pa je, da jih 
hočejo preštevati. Vsem nam, ki 
govorimo svoj jezik, je tesno pri 
srcu, ko vidimo, kako hudo je na 
Koroškem. 

V dokaz, da smo vedno z njimi, 
so protestna zborovanja po vsej 
naa domovini. Tudi učenci naše 
šole smo se udeležili enega od teh 
protestnih zborovanj. Predstavnik 
mladine je prebral protestno 
pismo. Zadovoljna sem, da sem 
tudi jaz sodelovala na tem 
zborovanju. Želim le, da pravice 
ne bi bile napisane samo na 
p ^ i i j u , ampak da bi se čimprej 
uresničile našim rojakom onstran 
meja. 

Andrejka Debeljak, dopisni 
krožek, OS Franca Osoj-
nika, Ptuj 

RADI BI IMELI 
TELOVADNICO 

Dandanes sodi k vsaki šoh tudi 
telovadnica. Na naši šoli v Vidmu 
pri Ptuju je žal nimamo. Zato so 
učend tistih šol, ki hodgo v nove 
svetle učilnice lahko srečni, saj 
i m q o poleg lepih in svethh učilnic 
tudi telovadnice z raznimi športni-
mi pripomočki za telesno kulturo, 
z a v ^ e . 

Ne mislite, da učencem v 
Podlehniku, Gorišnici, Domavi in 
še kje zavidamo. Nikakor ne! 
Želimo jim, da bi nekateri izmed 
iyih poštah tudi znani športniki. 
Želimo le, da bi slej ah prej tudi 
pri nas zgradih novo telovadnico, 
kjer bi lahko ob urah telesne 
vzgoje tudi redno telovadiU in 
morda bi kateri izmed nas postal 
nekoč tudi dober ^ o r t n i k . Pogoj 
pa je telovadnica z raznimi telo-
vadnimi pripomočki in športni 
uspehi prav gotovo ne bi izostali. 
Telesne vaje so nam potrebne tudi 
za pravilen telesni razvoj. 

Bogdan Hovnik, 
O S Videm pri Ptuju 

Spominkarji - trenutek 
za vas! 

v zavesti vzbujena lepota 
trenutka se dokaj hitro razblmja, 
če . . . 

Naša preteklost je v svojo 

dediščino zapisala bogastvo svo-
jega trenutka, ki pa se v sedargi 
dobi, dobi bitke s časom, počasi 
zgublja in pozablja. Ptuj s svojim 
izročilom pretdclosti obiskovalcu 
nudi bore malo. Se največkrat je 
to spominek v obhki kurenta, 
klopotca, preše in podobno. 

Turistično društvo Ptuj, da bi 
zadaož i lo celotno turistično 
ponudbo našega območja, znova 
začenja z akcgo pridobiti izvirne 
spominke in zato vabi k 
sodelovanju vse, k i izddujejo 
kakršnekoh izvirne ^ o m i n k e iz 
razhčnih materialov lesa, slame, 
gjine, kovine, da j ih ponudijo v 
izdelavo za trg. Vsi, ki ste 
zainteresirani, vaUjeni! Zglasite se 
v prostorih turist biroja v Ptuju, 
Trg svobode 4 . 

MG 

I N T E S, 
TOZD 
pekarne „Vinko Reš" Ptuj, 
Trstenjakova 2, 

razpisuje 
za šolsko leto 1976/77 
ŠTIPENDIJE 
1. srednja ekonomska šola (2) 

Kandidati morajo poleg proš-
nje predložiti še potrdilo o šo-
lanju, prepis zadnjega šolske-
ga spričevala, potrdilo o višini 
osebnega dohodka, ki so ga 
v zadnjih treh mesecih prejeli 
zaposleni družinski člani in 
potrdilo o premoženjskem 
stanju. 
Pri dodelitvi štipendije bodo 
imeli prednost dijaki članov 
kolektiva. 
Rok za prijave je 15 dni po 
objavi razpisa. 

Komisija za imenovanje direktorja 
pri ONPZ ,,Panorama" Ptuj, Ptuj, Vrazov trg 1, 

razpisuje prosto delovno mesto 

DIREKTORJA 
Kandidat mora izpolnjevati naslednje pogoje: 
1. imeti mora srednješolsko izobrazbo In najmanj 5 let delovnih 

izkušenj na vodilnem delovnem mestu v gospodarstvu; 
2. imeti mora moralnopolitične kvalitete; 
3. predložiti mora program nadaljnjega razvoja zadruge; 
4. imeti mora organizacijske in vodstvene sposobnosti in spo-

sobnost za koordinacijo dela; 
5. obvladati mora problematiko zasebne obrti. 

Razpis velja 15 dni. Nastop dela po dogovoru. 

Oddelek za gospodarstvo in urbanizem Skupščine občine P tu j 
razpisuje po 1. in 12. členu zakona o urejanju in odd^anju stavbnega 
zem^išča (Ur. list SRS, št. 4 2 / 6 6 ) ter 8. člena odloka o urejanju in 
odd^anju stavbnega zem^išča v občini Ptuj (Uradni vestnik občin 
Ormož in Ptuj št. f l / 6 7 ) 

Javni natečaj 
za o d d ^ o v uporabo stavbnih zem^išč družbene lastnine ležečih v k. 
o. P t u j , k . o .PodIehnik ,k . o .MoScanjci jk . o, Skrblje in k , o, Gerečja 
vas za gradnjo individualnih stanovanjskih hiš, 

1. Predmet oddaje so: 
a) komunalno opremljene stavbne parcele ležeče v k . o, Ptuj , ki 

jih tvorijo: 
pare. št. 2800 /2 v izmeri 606 kv. m 
pare. št. 2805 / 2 v izmeri 671 kv. m 
pare. št. 2 8 0 5 / 1 v izmeri 628 kv. m 
pare. št. 2808/14 v izmeri 684 kv. m 
pare. št. 2808/15 v izmeri 705 kv. m 
pare. št. 2 7 9 0 / 1 v izmeri 634 kv. m 
pare. št. 2793 /6 v izmeri 72,2 kv. m 
pare. št. 2805 /5 v izmeri 659 kv. m 
pare. št. 2818 /6 v izmeri 783 kv .m 
pare. št. 2818 /7 v izmeri 776 kv. m 
pare. št. 2818/8 v izmeri 1004 kv, m 
pare, št. 2793 /8 v izmeri 758 kv. m 
pare. št 2793 /9 v izmeri 717 kv. m 
pare. št. 2794 /5 , 2808 /13 v izmeri 660 kv. m 
pare. št. 28 05 / 4 , 2794 /3 v izmeri 717 kv. m 
pare. št. 2796 /6 , 2800/4 v izmeri 630 kv. m 
pare. št. 2795 /12 , 2796/4 v izmeri 874 kv. m 
pare. št. 2793 /3 , 2804 /5 v izmeri 861 kv. m 
pare. št. 2796/ 2, 2804 /2 v izmeri 851 kv. m 

Izkhcna cena za iiporabo tega zem^iščaje 91,90 din p o k v , m, s 
tem, da odpade na račun odScodnine za pravico uporabe zemBišča 
22 din/kv. m, na račun prispevica za komunalno ureditev zem|išča 
pa 69,90 d in /kv . m. V stroških komunalne ureditve so zajeti stroški 
dosedanje komunalne oprem^enosti zemljišča (cesta v m a k a d a m ^ i 
izvedbi, vodovod s priključkom na parcelo in električno omiege) . 

b) Komunalno urejena stavbna zempšča družbene lastnine, 
ležeča v k . o. Gerečja vas, ki j ih tvorijo: 
pare. št. 735 /19 pš. in 743 /6 pš. v izmeri 662 kv. m 
pare. št. 735 /16 pš. in 7 4 3 / 1 1 pš. v izmeri 697 kv. m 
pare. št. 735 / 1 5 pš. in 737/ 2 ps. v izmeri 661 kv. m 
pare, št. 7 3 5 / 1 4 pš. in 7 3 3 / 8 nj. v izmeri 653 kv. m 
pare. št. 7 3 5 / 1 3 pš. in 7 3 3 / 1 1 nj . v izmeri 645 kv .m 
pare. št. 7 3 5 / 1 ps. in 734 pš. v izmeri 674 k v . m 
pare. št. 7 3 5 / 1 8 m 743 /7 v izmeri 678 kv. m 

Izkhcna cena za uporabo zem^iščaje 96 din p o k v , m, s tem, da 
odpade na račun od3c«lnine za pravico uporabe zem^išča 30 din po 
kv, m, na račun prispevka za komunalno ureditev zem| išča pa 68 din 
pO kv, m, V stroške komunalne opremljenosti zem^išča so zajeti 
stroški dosedanje komunalne opremljenosti zem^išča (cesta v 
makadamski izvedbi, vodovod, električno omrege in kanalizacija), 

c) Komunalno delno urejena stavbna zem^išča dnižbene 
lastnine, ki ga tvori pare, št. 335/5 travnik v izmeri 740 kv. m k. o. 
Podlehnik. 

Izkhcna cena za uporabo tega zem^išča je 47 din za kv, m, s 
tem, da odpade na račun odškodnine za pravico uporabe zem^išča 
22 din po kv. m, na račun prispevka za komimalno ureditev zemjišča 
pa 25 din za k v. m . V s t rog ih komunalne ureditve so zajeti s t r o g i za 
cesto, kanalizacijo, elektriko in vodovod v primarni izvedbi; 
priključki od primarnih ns^rav oz. vodovod pa bremenijo 
investitoija. 

č) Komunalno neurejno stavbno zemHišče družbene lastnine, ki 
ga tvori pare. št. 2661/14 travnik v izmeri 789 kv. m k . o, ^ r b ^ e , 

Izkhcna cena za pravico uporabe zemljišča je 22 din za kv, m. 
Stroški komunalne opremljenosti zem^isča bremenijo v celoti 
investitoga, ki je zemljišče dolžan komunalno urediti v skladu z 
načrtom, ki ga odobri urbanistična služba te skupščine. 

d) Komunalno neurejeno stavbno zem^išce družbene lastnine, 
ki ga tvori pare. št. 134/14 pašnik v izmeri 735 kv, m k . o. 
Moacanjci. •• 

I zmena cena za pravico uporabe tega zemjišča je 22 din po kv, 
m. Stroški komunalnega oprem^anja zemljišča bremenijo v celoti 
investitoga, ki je zem|išče dolžan komunalno urediti v skladu z 
načrtom, ki ga odobri urbanistična služba te ski^ščine, 

2. Javm natečq je usten in b o v četrtek, 28, oktobra 1976, ob 
11, uri na oddelku za gospodarstvo in urbanizem Skupščine občine 
Ptuj, Srbski trg 1, soba st. 25/11. 

Udeležena natečaja m o r ^ o eno uro pred pričetkom pdoži t i 
varščino v višini 4 . 0 0 0 d i n , k i se ob neuspeh dražbi vrne, ob uspeh pa 
vračuna v izklicno ceno zemljišča. 

3. ZemHišče bo oddano neugodnejšemu ponudniku. 
Odškodnino za pravico uporabe pod točko a) in b ) navedenega 
zem| išča mora neugodnejši ponudnik plačati v 30 dneh, odScodnine 
za komunalno ureditev zemljišča pa v roku enega leta po sklenitvi 
pogodbe o oddqi zemljišča v uporabo z 8 % obrestmi. OdScodnino 
za pravico uporabe zemjišča pod c), č) in d ) pa mora najugodnejši 
ponudnik plačati v roku 30 dni po podpisu p(^odbe. 

4. Na parcelah, ki so predmet n a t e c ^ a je dovoljena gradnja 
individuahiih stanovanjskih hiš ob pogojih lokacijske dokumentacije 
Zavoda za urbanizem Maribor in posebnega lokacijdcega dovdjen ja , 

5 . Rok za pričetek gradnje je 6 mesecev po izdqi odločbe o 
dodelitvi zemjišča , rok za dokončanje pa leto 1980, Ce investitor v 
tem času ne prične z gradnjo, izgubi pravico uporabe na zemljišču, k i 
je predmet p rodne , 

6. Za zemjišča , navedena pod točko c) imqo prednost pri 
natečqu prosvetni in zdravstveni delavci, zaposleni na p o d r o g u 
naseda Podlehnik, ki bodo po izgradnji hiše na izhdtiranem 
zemljišču, izpraznih družbena stanovanja. Prednost pri na tečgu pod 
točko č ) navedenega zemj išča pa ima ponudnik, la že razpolaga z 
IcJcacijsko ddcumentad jo , 

7. Za parcele, ki na ustnem natečaju dne 28, oktobra 1976 ne 
bodo oddane, ve^a razpis do oddaje. 

Vsa pojasnila v zvezi z razpisanim natečajem dobite na oddelku 
za gospodarstvo in urbanizem Skupščine občine Ptuj, Srbski trg 1, 
soba št. 35 /n . 

Oddelek za gospodarstvo in urbanizem 





Videm ob Ščavnici 

Slovesno zborovanje 
- protestni shod 

ODKRITJE SPOMENIKA SILVIRITOMASINI 
IN MATIJI GUBCU, ODPRTJE RAZSTAV TER 

LITERARNO KONCERTNI POPOLDAN 
v nedeljo 10. oktobra 1976 je 

bilo pri Vidmu ob Ščavnici več 
prireditev, v okviru občinskega 
praznika občine Gornja Radgona. 

Nekaj pred enajsto uro se je 
pred domom Matija Gubca zbralo 
okoli 2000 udeležencev na 
slovesnem zborovanju, katerega 
pobudniki so bili predvojni 
študentje, prgatelji in sošolci 
Silvire Tomasini - Slovenke. 
Prisotni so bili tudi ugledni 
slovenski pisatelji in pesniki, kot 
Ivan Potre, Branka Jurca, Igor 
Torkar, pesniki in pisatdji iz 
zamejstva - koroški Slovenci, 
Rudi Cačinovič, podpredsednik 
IS SRS, L i ^ a Šentjurc, članica 
sveta federacge in številni gostje iz 
vse Slovenije in domačini. Zbrane 
je naprg pozdravil predsednik 
tamkajšnje taajevne skupnosti, za 
njim pa je v slovesnem govoru 
dr. Jože VUfan obujal spomine na 
pogumno Slovenko Silviro To-
masini, katere ime nosi gimnazga 

v Kosovski Mitrovici, kjer je 
nqveč delovala. ^ 

V imenu slovenskili 
izobražencev je profesor Ante 
Novak prebral odprto pismo, ki so 
ga z zbora poslali avstrijskim 
izobražencem in v njem ostro 
obsqajo ravnanje avstrijskih ob-
lasti do naših tam živečih 
koroških Slovencev, Zahtevajo, da 
se avstrijski izobraženci končno 
tega zavedo in da se kot 
intelektualci temu odločno posta-
vijo v bran. V rokah številne 
mladine in koroških Slovencev pa 
so bih veliki lepo čitljivi 
transparenti z gesh, kot: „hitier-
jevski gnoj ne bo zadušil 
Slovencev, Avstrijci, znate šteti? 
— med 1 in 10 je tudi 7, to je naš, 
7. č len" in podobno. 

Za tem je pisateljica Branka 
Jurca odkrfla lesen doprsni kip 
Silvire Tomasini, delo laparja -
amateqa, Draga Koširja, v varstvo 

pa so ga prevzeh učenci OS Vidma 
in Radgone, ki so svoj delček k 
slavnosti prispevali tudi s kultur-
nim programom. Ob recitacijah in 
nastopom pevskega zbora odraslih 
pa so odkrih tudi Gubčev 
spomenik - jekleno skulpturo, ki 
jo je izdelal kipar — amater Jože 
Volarič iz Kranja. 

V domu Matija Gubca, so nato 
odprli razstavo risb iz Kosova, v 
spomin Silvire Tomasini, ki jo je 
pripravil shkar samorastnik Ivan 
Razboršek iz Ljubljane, pred-
sednik hkovnega društva ZP Iskra. 
Sočasno pa so odprli tudi razstavo 
kovinsko kiparskih del z motivi iz 
kmečkega in delavskega življenja 
kipaija amateija, Jožeta Volariča, 
ter razstavo izdelkov (skulpture v 
lesu) kiparske kolonije „od Gubca 
do I ^ k a " in razstavo izdelkov 
maturantov ljubljnske šole za 
otdikovanje na temo „kmečki 

punt i" in osnutki jubilejnih 
plakatov — ob 1004etnici Ivana 
Cankarja. 

Ob 13. uri je bil v tamkajšnji 
kinodvorani hterarno koncertni 
popoldan, na katerem so sodelo-
vah: slovenska pesnika iz zamej-
stva —, Valentin Polanšek in 
Andrej Kokot, domačin Jože Cuš, 
odlomke iz svojih del pa so 
prebirah znani slovenski književ-
niki - Igor Torkar, Ivan Potrč, 
Branka Jurca in drugi, iz 
Cank^evih del sta brah ^edališki 
igralki Berta Levstikova - Vida 
ter Vladoša Simčičeva. Partizan-
ske in narodne pesmi pa je ob 
spremljavi skladatdja in dirigenta 
Janeza Kuharja pela Bogdana 
Stritaqeva. Literarni popoldan, ki 
so ga ob 15. uri še ponovih je bil 
zares enkratno m zanimivo 
doživele, za vsakega obiskovalca. 

M. OZMEC 

Veliko zborovale pri Vidmu ob Ščavnici je bil tudi ogorčen 
protest proti gonji zoper Slovence in Hrvate v Avstriji. 

Foto: M. Ozmec 

Obisk delavcev iz pobratenega Arandjelovca 

ČVRSTE SPONE 
BRATSKIH VEZI 

Nadvse prisrčno so delavci trgovskega podjetja Izbire iz Ptuja v 
soboto, 9. oktobra pozdravih delavce elektroporcelana iz Arandjelovca; 
mesta, s katerim je Ptuj v letu 1972 navezal bratske stike. 

Ob podpisu Ustine o pobratenju mest smo se zavezali, da bomo 
čvrste spone prgatdjskih in bratskih vezi, ki smo jih skovah že v viharnih 
dneh revolucije, ponesli med široke množice delovnih ljudi, Trgovdco 
podje^e Izbira iz Ptuja je eden od delovnih kolektivov, ki je že prešel 
tradicionalne okvire medsebojnega sodelovanja. Uspešnemu poslovnemu 
sodelovanju je tako pridal še srečanje na športnem in kulturnem 
področju. Med bivanjem pri nas so si ogledali se delček naše kulturne 
dediščine, naravnih lepot Ptuja in bhžnje okdice. 

Obogateni z novimi izkušnjami prgatdjstva so se vrnili na svoje 
domove z obljubo na ponovno srečarge. 

MG 

Srečanje in razgovor v domu Franca Krambergeija v Ptuju. 
Foto: KOSI »Naj 

počiva 
vmim" 

Včasih so dejah, da so ure na 
cerkvenih s tdpih predvsem za 
reveže, da lahko le-ti zvedo, 
koliko je ura brez lastne lue. 
Danes so ure na cerkvenih stolpih 
le še ostanek tradic^e, del naše 
kulturnozgodovinske preteklosti, 
ura ni več znak blagostanja. 

Tak primer je tudi ptujski 
mestni s t d p , ki so mu pred 

Foto: KOSI 

nedavnim obnovili os t re je . Na 
tisti strani, ki je obrnjena proti 
gradu nekoč niso napravili urnih 
kazalcev, ker takratm lastnik gra-
du ni hotel ničesar prispevati za 
uro. Kmalu pa se bo zgodilo, da 
tudi Ptujčani ne bomo m o ^ i več 
razbrati, kdaj se je stolpna ura 
ustavila, ker je barvo na številč-
nicah zob časa že tako zlizal, da se 
skoraj več ne vidi. Pravdo, da je 
tudi mehanizem potreben teme-
^ite obnovitve in popravila in da 
so vse to hoteli storiti ob delih na 
strehi. V Ptuju ni bilo posluha za 
to investicgo in tudi ne denarja. 

š m . , . 

Najprej na asfaltu/ 
kasneje v učilnicah 

,JDrugod nas ne sprejmejo", 
„Mamica glasuj ZA", „Rada 
bi postala vzgojiteljca, zato 
glasujte za" in še mnogo 
podobnih zapisov smo pre-
tekli teden brali pred Bla-
govnico na asfaltni ploščadi 
Titovega trga v Ptuju. Učenci 
osnovne šole Toneta Žnida-
riča so se že sedaj lotili resnih 
priprav za uspelo izvedbo 
referenduma za srednješolski 
center v Ptuju. Mladi nadar-
jeni likovniki so na asfaltu 
narisali sebe in druge mlade, 
ki si žeUjo srednješolskega 
prostora. Z najrazličnejšimi 
referendumskimi gesH in 
sličicami se tako učenci 
pogumno vključujejo v akcijo 
izvedbe referenduma in smo 

lahko prepričani, da bodo 
pozivi najmlajših rodiU sa-
dove. 

Besedilo in sUka: zk 

Ormož 

50 tisoč din 
za knjige 

Repubhška kulturna skupnost je 
občinski kulturni skupnosti za 
nakup knjig prispevala 50 tisoč 
dinagev. Vsekakor j e ta pozornost 
vredna hvale in ob t ^ prUožnosti 
se j e ormoška knjizmca zopet 
obogatila z lepim številom novih 
kigižnih del. 

Kulturna skupnost Ormož bo 
ob tednu Komunista, ki bo v 
ormoški občini od 22, do 26. 
novembra, vso pozornost posvetila 
amaterizmu v občini, Skup^ s 
kr^evnimi skupnostmi in družbe-
nopohtičnimi organizacgami bodo 
pospešili kulturno delo na vasi in 
tudi v samem mestu. Pred leti je 
namreč tod živel bogat in žlahten 
amaterizem, ki pa je v zadnjem 
času nekoliko izgubil publiciteto. 
Zato bo naloga kulturne skup-
nosti, da zopet oživi in pospeši 
delo amaterskih odrov, prav tako 
drugih umetniških smeri, bodisi to 
slikarstva, pe^a, igranja itd. 

zk 

KAKŠNA DOMAČNOST IN 
RAZVAJENOST 

Kdo bi si mislil, da bo tale smjaček (sed^ Anzi) sicup^ s 
pernatimi piijate^i „zobal" pšenico na velikem kmečlcem 
dvorišču v Sikolah. A tudi to se danesd(»qa,Smjačka je pred 
približno 4 mesed našel kmet Pernat iz Šikol. Takrat se je Anzi 
Vrival pod mostom, danes je pogumen in skorajda razv^en 
član družine dmnačih živdi pri Pematovih, Pravijo, da ima 
pšemco še n ^ r ^ š i , . . besedilo in slika: zk 

PEVEC 
V DOMU UPOKOJENCEV 

Pred dnevi je v dcmu upokojen-
cev v Ptuju obh^al 89-ietnico 
rojstva Franc Gabrijel, ki se J e 
rodil 3. dctobra 1887 v S t̂. 
Jakobu na Korošcem. Po končani 
osnovni šoli zaradi gmotnih 
družinskih razmer šolmja ni 
mogel nadaljevati. 15-letni uka in 
izobrazbe željan mladenič se je 
podal v jeseniško železarno, kjer 
je, poleg kovinarstva, deloval v 
raznih društvih in se izobraževal v 
tečajih, kar dokazujejo njegova 
številna priznanja in odlikovanja. 

Leta 1920 je prifel v Ptuj, 
ustanovil pevsko društvo in p o s t i 
njen častni predsednik. Kot vesten 
upravnik ekspozitiue socialnega 
zavarovanja in referent za pdccj-
nine je 1950. leta stopil v 
zasluženi pokoj. 

Z leti so mu moči opešale, ni 
mogel več v 3. nadstropje svcgega 
stanovanja, zato seje letos preselil 
v dom, kjer preživ^a - ob stiani 
živ^enjske družice Francke — 
skorq bi rekel, zavidljivo — lepe, 
neskdjene urice svcgega življenja, 
srečen in zadovoljen; pa tudi 
vesel, sq ob marsikaterem, 
nepredvidenem odmoru pri streže-
nju z jedili zapoje v jediuiid kako 
veselo in zabavno; zato mu za 
nagrado oskrbovana kličdo: ,Še 
mnoga zdrava, srečna leta! ' JM 

PREHITEVAL V 
,ŠKARJE" IN 
POBEGNIL 

Na Mariborski cesti v Ptuju, se 
je 7. oktobra ob 9.15 zgodila 
prometna nezgoda zaradi nepra-
vilnega prehitevanja - v škaije. 
Ivan Zogan iz Šalovec 44, je vozil 
tovomi avtomobil s priklopnikom 
iz smeri Ptuja proti Mariboru, Na 
Mariborski cesti v Ptuju ga je začel 

•prehitevati voznik osebnega avto-
mobila Ethen Arikan, tur3d 
državljan, V tem času je iz 
nasprotne smeri pripeljal neznan 
voznik tovornega avtomobila. 
Voznik Zorjan je zavil skrajno 
desno, kljub temu ga je Arikan 
zadel z zadnjim delom vozila v 
sprednji del tovomjaka, pri čemer 
je nastala materiabia škoda 4000 
din. Voznik Arikan je s k rqa 
nezgode pobegnil, a so ga delava 
PM Ptuj zadedili na mejnem 
prehodu v Šenti^u, 

NESREČNI BOTROVALA 
VINJENOST 

Na cesti FV, reda v bUžini 
Lovrenca na Dr. p d j u , je 10. 
oktobra ob 5 . uri vozil iz smeri 
>^ač proti Lovrencu voznik 
Vlado Virq, stanujoč v Mq-
špeiku, Breg 33. Na desnem 
ovinku pred Lovrencom ga je 
zaradi neprimerne hitrosti zaneslo 
izven cestišča, kjer se je dvakrat 
prevrnil in obstal na strehi. Težjih 
poScodb ni bilo, nastala pa j e 
materialna škoda za 15.000 
dinagev. Ker je bil voznik pod 
vphvom alkohola, so mu v o z m ^ o 
dovoljenje odvzeli. 

NOVA ŽRTEV CESTE - ^^ 
b LETNI ROBERT 
KRANER 

Na hitri cesti Maribor-Macelj se 
je zgodila v petek, 8. cJct. v 
Zlatoliqu huda prometna nesreča, 
la je tegala do sedq nqmlqšo 

smrtno žrtev. Nedolgo tega, smo 
poročah o smrti 124etnega šolaija 
iz Hsgdoš, tokrat pa je žrtev komq 
64etni Robert Kraner iz Zlatoličja 
99. Voznik motornega vozila 
Franc Rankovec (33) iz Gačnika 
5 2 je vozu od Ptuja proti Maiboru, 
V Zlatoličjuje ob 17,35 z njegove 
leve strani nenadoma stekel čez 
vozišče šestletni Robert Kraner, 

Vozilo ga je s sprednjim delom 
zadelo in ga zbilo po vozišču. 
Deček je med prevozom v 
mariborsko bolnišnico zaradi hu-
dih poškodb umrl, 

HUDA TELESNA ^^ 
POŠKODBA 

Na Ptujski cesti v Ormožu, v 
bližini postne mihce, se je v 
četrtek, oktobra 1976 zgodila 
huda prometna nesreča, Voziuca 
osebnega avtomobila F, G. je 
pravilno vozila iz Ptuja. Nena-
doma je na vozišče pritekel 
petletni F. K. iz Ormoža. 
Avtomobil g a j e zadel in deček je 
padel po cestišču. Dobil je hude 
poškodbe po glavi in prepel^ah so 
ga v ptujsko bolnišnico, 

Vega omeniti, da na tem 
predelu vozišča ni prehoda za 
pešce, čeprav bi bilo potrebno, da 
bi prav na tem mestu prehod bU, 
Na postni milice v Ormožu tudi 
opozai j^o starše nq budno pazgo 
na svoje otroke in jih ne puščajo 
digati po ulicah in cestah. 

zk 
VERIŽNO TRCEN JE 

Izven naseja Cvetkovd je bila 
pretekh teden laga prometna 
nezgoda. Zaradi goste megle m 
prekra&e vamostne razdalje so v 
petek, 8 . oktobra 1976 trčih štirje 
avtomobih. Udeležena prometne 
nezgode so bili nemški, turški in 
dva naša voznika osebnih avto-
mobilov. Telesnih po3codb ni 
bilo, nastala je le večja materialna 
škoda. zk 

RODILE SO: 
Majda Sehga, Tržeč 6 - dečka; 

Neža Dobrsek, ^estrže 12 -
Marijo; .Štefka Toplak, Grhnd 6 -
dečka; Katarina Kmetec, Lešje 38 
— deklico; Marija Šegula, Juršind 
59 - Martino; Magda Gol, Ul. 
Zetalskega Jožeta 6 - Simono; 
Marija H^šek, Cirkovce 44 -
Masaža; Justina Drevenšek, Trdo-
bojci 79 - Mirana; Barbara 
Podg^ski, Žabjak 52 - Ivana; 
Ehzabeta Prejac, Osluševd 10 -
Martino; Daija Horvat, Kolodvor-
ska 4, Ormož - Boruta; Jožefa 
Rodošek, Kozminci 13 - Mirka; 
Jožica Kosi, Litmerk 18 - Petra; 
Marija Drevenšek, Podvinci 45 -
dečka; Ana Rodošek, Strajna 7 -
dečka; Spelca Vrbanec, Kajuhova 
3 - Vojka; Marija Fridauer, 
Pobrege 47 - dečka; Vikica 
Pajek, Središče 245 - Gabrijelo; 
Srigjta Perko, Budina 44/c -
Anito; Kristina Maricež, Bišečki 
vrh 61 — dečka; Ana Sitar, 
Dravinjski vih 7 - dečka; Alojzija 
Sam boleč, Vičand 73 - dečka; 
Milena Timošek, Ugovec 7 /a , 

Slov. Bistrica - Klavdgo; Antonija 
Mlakar, Vintarovd 44 - dečka; 
Martina Vinkler, Zg. Pristava 20 -
dečka; Magana Sitar, Apače 289 
- dečka; Jožefa Cučdc, Hvaletin-
d 19 - dečka; Silva Cerček, 
Prešernova 21 - Patridjo; Erika 
Iskra, Dražend 5 - Iztoka; Marija 
Slatič, Sp. Velovlak 20 -
Bogdana; Dra^ca Prelog, Remče-
va 14 - deklico; Danica Kocen, 
Godenind 52 - Marino; Barbara 
Križnjak, Brezovec 21 - Štefana; 
Angela Kitak, Stoperce 71 -
Ambroža. 

POROKA: 
Hinko Hladen, Radend 257 in 

Vlasta Mihahč, Ljutomer, Ormo-
gca51. 

URMU SO: 
Martin Gojkošek, Sp. Hajdina 

95, roj. 1915, umri 2. oktobra 
1976; Sebas^an Drevenšek, Lov-
renc na Dr. po^u 26, roj. 1897, 
umri 4 . oktobra 1976; Janez 
Bezjak, Markovd 18, roj. 1912, 
umri 5. oktobra 1976; Robert 
Kraner, Zlatohčje 99, rej. 1970, 
umri 8. cictobra 1976; Frančiška 
Furlan, Ciril-Metodov dr. 5, roj. 
1885, umrla 10. oktobra 1976; 
Jakob Novak, Dragovič 29, roj. 
1922, umri 9. oktobra 1976; 
Jakob Vidovič, Repišče 51, roj. 
1922, umri 9. oktobra 1976. 

TEDNIK izdaja časopisni zavod Ptujski tednik, 62250 Ptuj, 
Vošnjakova 5, poštni predal 99, Urejuje uredniški odbor, 
odgovorni urednik FRANC FIDERSEK. Izhaja ob četrtkih. 
Uredništvo in uprava: telefon (062) 77-079. Celotna naročnina 
znaša 100 dinarjev, za tujino 200 dinarjev. Žiro račun SDK Ptuj 
52400 - 603 - 30458. Tiska Mariborski tisk. Na podlagi zakona o 
obdavčevanju proizvodov in storitev v pronnetu spada TEDNIK 
nned proizvode, za katere se ne plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 

vreme 
do nedelje, 24. oktobra 1976 

Zadrgi kr^ec bo v soboto, 16. 
oktobra ob 10. uri. 

NAPOVED: Že v četrtek, 21. 
oktobra bodo pooblačitve. Ob 
koncu tedna bo deževalo 
predvsem v zahodni in severo-
vzhodni Sloveniji. Padavine 
bodo kratkotrajne. Od torka, 
26. oktobra, bo ponovno suho 
in še toplo vreme. Pri nas, bomo 
veijetno izvozih z oblačnostjo z 
vmesnim rosenjem. V nedeljo, 
24. oktobra bo deževen dan. 

Alojz Cestnik 
S. > 


